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                                                P r o t o k ó ł   Nr XXI/08 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej    w     dniu     30 grudnia         2008 roku     w     sali   konferencyjnej  Urzędu 

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ-FURTAK – Przewodniczącej 

Rady Miasta. 

 
        Sesja trwała w   godz. 1000 –  1420 . 

 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20 radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                            - Burmistrz Miasta 

Pan Ryszard DUCHNA                                               - Z-ca Burmistrza Miasta    

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA    -  Skarbnik Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                                - Sekretarz Miasta   

Pani Magdalena RZĄP                                             - Inspektor w Zespole Radców Prawnych  

Pani Monika SKRZYPEK                                          - Naczelnik Wydziału PNŚ 

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                               - Naczelnik Wydz. Organizacyjnego 

Pan Paweł WÓŁKOWSKI                                        - Inspektor w Wydziale Organizacyjnym  

Pani Ewa NERS                                                            - Naczelnik Wydziału EKS  

Pan Wojciech FABIŃSKI                                            - Naczelnik Wydziału GKW 

Pan Andrzej WITKOWSKI                                        - Komendant Straży Miejskiej 

Pan Ładysław CICHOSZ                              - Inspektor w Wydziale EKS 

Pan Leonard WITKOWSKI                                       - Inspektor w Wydziale WRP  

Pan Witold OSTROWSKI                                          - Radny powiatu działdowskiego   

Pan Jan FLOREK                                                 - zastępca Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej  

Najlepsi sportowcy Działdowa za rok 2008 oraz ich trenerzy  

Przewodniczący zarządów osiedli                           -  zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta   

Przedstawiciele lokalnych mediów  
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        Przed rozpoczęciem sesji jej uczestnicy wysłuchali dwudziestominutowego koncertu 

Zespołu MJUT.   

 

 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła 

sesję, powitała jej uczestników oraz stwierdziła prawomocność obrad  

  

 

Ad pkt 2  

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK - Przewodnicząca Rady:  

Na wniosek Burmistrza proponuję włączenie do porządku obrad jako punktu 22 – podjecie 

uchwały  w   sprawie   nabycia zabudowanej   nieruchomości położonej w Działdowie przy 

ul. Wolności 64. Ponadto proponuję  rozpatrzenie punktu 8 jako punktu 3.   

 

        Rada 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  wyraziła zgodę na powyższe zmiany, po czym 

przystąpiła do realizacji porządku dziennego sesji, w następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 
2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

 
3. PREZENTACJA NAJLEPSZYCH SPORTOWCÓW DZIAŁDOWA ZA ROK 2008. 

 
4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

miedzysesyjnym.  

 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie miedzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady.  

 
6. Sprawozdanie przedstawicieli   Gminy   z    działalności   związków miedzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  
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7. Sprawozdanie z prac Komisji w okresie miedzysesyjnym.  

 
8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie 

deficytu na rok 2008.  

 
10. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2008.  

 
11. Podjecie    uchwały   w   sprawie   ustalenia    wykazu      wydatków    inwestycyjnych 

i nieinwestycyjnych niewygasających z końcem roku 2008.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2009.  

 
13. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego.   

 
14. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w nieodpłatne użytkowanie 

na czas  nieoznaczony   nieruchomości   zabudowanej położonej w Działdowie przy 

ul. Marii Skłodowskiej-Curie 20.  

 
15. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 

Działdowo na lata 2006-2009 z projekcją do roku 2011.  

 
16. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/203/99 Rady Miejskiej w Działdowie 

z dnia 28 grudnia 1999r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych  stanowiących 

własność Gminy Miejskiej w Działdowie oraz udzielania bonifikat.  

 
17. Podjecie uchwały   w   sprawie   ustalenia   planu potrzeb Gminy-Miasto Działdowo  

w zakresie wykonywania prac spo łecznie użytecznych na rok 2009.  

 
18. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla potrzeb opracowania tabeli 

miesięcznych stawek wynagrodzenia  zasadniczego dla pracowników nie będących 

nauczycielami zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę-Miasto Działdowo.   

 
19. Podjecie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVIII/212/08 Rady Miasta 

Działdowo z dnia 16października 2008r. w sprawie upoważnienia Dyrektora 
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miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie do 

podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.  

 
20. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi.  

 
21. Podjecie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet 

dla radnych Rady Miasta Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli – 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz 

określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do 

celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością 

Gminy-Miasto Działdowo.  

 
22. Podjecie  uchwały  w   sprawie   nabycia   zabudowanej   nieruchomości    położonej 

w Działdowie przy ul. Wolności 64.  

 
23. Odpowiedzi na zapytania. 

 
24. Wolne wnioski i informacje.  

 

 

Ad pkt 3  

 
        PREZENTACJA  NAJLEPSZYCH  SPORTOWCÓW  DZIAŁDOWA  ZA ROK 2008:  

 
Pan Ładysław CICHOSZ  - Inspektor w Wydziale EKS:        

Pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, Szanowni państwo radni, Szanowni goście. Po  raz 

kolejny, już trzydziesty któryś przypadł  mi w udziale zaszczyt zaprezentowania przed tak 

wielkim audytorium najlepszych sportowców Działdowa za mijający 2008  rok.   Tradycją 

naszą od  kilku już  lat jest także prezentacja najlepszych sportowych talentów,   tzn. tych 

młodych sportowców, którzy już w niedalekiej przyszłości będą mieli szansę zaistnieć na 

arenach sportowych nie tylko naszego miasta, powiatu, województwa , ale także i na arenach 

krajowych,  a może i na arenach  międzynarodowych.  

Drodzy państwo,   nasze plebiscyty  to bogata historia.  Rozpoczęły się w 1974 roku – wtedy  

zwyciężył piłkarz Klubu Sportowego START Roman Pawelski – był to wówczas plebiscyt na 

najlepszego sportowca dwudziestolecia Klubu , bo w tamtym właśnie czasie Klub Sportowy 

Start   obchodził  swoje dwudziestolecie.    Później   były   kolejne    plebiscyty –   zwyciężali    

piłkarze,    lekkoatleci,   koszykarze.    Najwięcej  zwycięstw  w  naszym  plebiscycie odniósł  
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Zbigniew Kowalkowski,  który   pięciokrotnie stawał na najwyższym podium,  Kamil Krauze 

lekkoatleta – czterokrotnie.  Zbyszek Kowalkowski to człowiek sportów walki.  a więc przede 

wszystkim taekwondo  i  kick-boxingu.  

        Jak co roku prezentację najlepszych sportowców pan Cichosz rozpoczął od 

przedstawienia SPORTOWYCH TALENTÓW ROKU :  

 
- III  miejsce  w plebiscycie na sportowy talent roku zdobyła lekkoatletka UKS 

MOSiR. Biega na dystansie 300 m przez płotki i na   mistrzostwach makroregionu 

warmińsko-mazursko-mazowieckiego zdobyła na tym właśnie dystansie brązowy 

medal. Czołowa zawodniczka w biegach sprinterskich w województwie warmińsko-

mazurskim. Jej najlepsze wyniki to : 100m – 13,77s, 300m – 47s i 300 m przez płotki 

– 50,5s.   Podopieczna trenera Jacka Cytla ła – III miejsce w plebiscycie na sportowy 

talent roku - Angielka BLAUTENBERG (oklaski).  

 
- II miejsce – piłkarz DKS Wkra.  Występuje na pozycji napastnika i jest bardzo 

skuteczny. Jeżeli będzie rozwijał swój sportowy talent,  to na pewno ma szansę stać 

się zawodnikiem dużej klasy.  Więcej takich piłkarzy i o przyszłość działdowskiej 

piłki możemy być  spokojni.  II miejsce w plebiscycie na sportowy talent roku 

młody piłkarz – Hubert WIECZOREK (oklaski). 

 
- I miejsce -  koszykarz UKS Trójka. Jego   trenerem jest Paweł Szczurewski.  

Zawodnik bardzo wszechstronny,  potrafi zdobywać punkty i dobrze bronić. Jego 

obecność na parkiecie wprowadza duży spokój w zespole, a on sam potrafi w trudnych 

chwilach poderwać i zmobilizować drużynę do skutecznej walki z najgroźniejszym 

nawet rywalem . Sportowy talent roku 2008 koszykarz Piotr WADECKI (oklaski) 

 

        Burmistrz    Miasta i    Przewodnicząca   Rady    złożyli    laureatom plebiscytu  

gratulacje i wręczyli im statuetki oraz upominki. 

 

        Po czym pan Cichosz ogłosił wyniku plebiscytu na NAJLEPSZYCH SPORTOWCÓW 

DZIAŁDOWA  za rok 2008 :  

 
- V miejsce - najlepszy zawodnik województwa warmińsko-mazurskiego  w biegach 

przełajowych w kategorii juniorów.  Uczestnik mistrzostw Polski,  zajął tam 42 

miejsce na ponad setkę startujących. Podopieczny Jacka Cytlała – Piotr 

RAMA.(oklaski)  
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- IV miejsce - zawodnik, który należy do czołówki brydżystów  w naszym rejonie. Bez 

wątpienia jeden z najlepszych w tej dyscyplinie w Działdowie,  nie tylko zawodnik, 

ale także organizator i sędzia.  IV miejsce – Krzysztof BARTOSIEWICZ (oklaski) 

 
- III miejsce - piłkarz, o którym trener mówi , że jest mózgiem naszej trzecioligowej 

drużyny. Swoimi doskonałymi podaniami potrafi uruchomić kolegów z linii napadu, 

którzy zdobywają bramki, a i on sam potrafi to również skutecznie czynić.  To on 

decyduje o obliczu swojego zespołu.   III miejsce w tegorocznym plebiscycie piłkarz 

Klubu Sportowego Start KOMBET – Sebastian ŁUKASZEWSKI (oklaski) 

 
- II miejsce -  czołowy   lekkoatleta  kraju  na  dystansie  400m   i  400 m przez płotki 

w   kategorii    juniorów    młodszych.   Najlepszy    zawodnik   na    tych dystansach 

w województwie warmińsko-mazurskim.  Jego najlepsze rezultaty: 400m – 51,03s, 

400m przez płotki – 56,97s., 200m –23,08s.  Podopieczny trenera Jacka Cytlała- 

Maciej LEWANDOWSKI (oklaski) 

 
- Sportowiec   roku   2008 –   piłkarz.    Jego   finezyjna   gra wprowadza w zdumienie 

i w zachwyt kibiców. Bez niego w składzie drużyna traci połowę wartości. Zawodnik 

bardzo szybki, dobry technicznie i  bardzo skuteczny, żywe srebro na boisku.  Potrafi 

z powodzeniem zakończyć wiele akcji naszego zespołu.  Zwycięzca  tegorocznego  

plebiscytu, sportowiec roku  Działdowa, podopieczny trenera Wiktora Pełkowskiego –

Marcin  TOMCZAK (oklaski)  

 
        Burmistrz i Przewodnicząca złożyli gratulacje najlepszym sportowcom naszego 

miasta i wręczyli im statuetki oraz nagrody.  

 
       Corocznie po uhonorowaniu najlepszych  sportowców – pan Cichosz relacjonował  

uczestnikom sesji  zawody bądź mecz, w którym brał udział zwycięzca plebiscytu. I tym 

razem nie było inaczej. Pan Cichosz – jak to określiła Przewodnicząca  Rady – pozwolił 

uczestnikom sesji przenieść się na chwilę na boisko  – relacjonując  fragment meczu 

piłkarskiego naszej , trzecioligowej drużyny z  Olimpią Elbląg. Opowiadając  w szczegółach 

jak Marcin TOMCZAK zdobył bramkę w tym meczu.  

 
      W trakcie sesji wyróżniono także trenerów sportowego talentu roku – pana Pawła 

Szczurewskiego i najlepszego sportowca – pana Wiktora Pełkowskiego. Były też 

podziękowania dla uczestniczącego w sesji prezesa Klubu Sportowego START KOMBET 

pana Czesława Kozłowskiego.  
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        Ponadto Burmistrz Miasta wręczył mistrzowski pas WAKO PRO Zbigniewowi  

Kowalkowskimu za zdobycie 14 grudnia tytułu zawodowego mistrza świata  w kick-boxingu 

w formule light contakt. Zanim jednak do tego doszło – pan Cichosz zrelacjonował walkę 

Zbigniewa Kowalkowskiego, i tak :  

 

Pan CICHOSZ :  

14 grudnia byłem obecny wraz z burmistrzem miasta na walce w hali sportowej w Tarczynie, 

koło Warszawy.   Zbyszek   stoczył   walkę  o zawodowe mistrzostwo świata w kickboxingu, 

a jego   przeciwnikiem  był Niemiec polskiego pochodzenia - Lucas Makarewicz.  Walka była 

zakontraktowana na siedem rund,  każda runda po 2 minuty, a  zakończyła się przedwcześnie.  

Pierwsza runda bardzo spokojna,   przeciwnicy wzajemnie się badali , nie było mocnych 

ataków z żadnej  strony.   Widać   było wyraźnie,   że   zawodnicy  czuli przed sobą respekt.  

W   drugiej   rundzie  już zarysowała się dosyć wyraźna przewaga Zbyszka Kowalkowskiego 

i  tu muszę powiedzieć, że jego rywal  był przeciwnikiem bardzo mocnym i kilkanaście lat 

młodszym, a więc Zbyszek miał  wyjątkowo trudnego rywala. No, i ta druga runda  wykazała, 

że Zbyszek jest dobrze przygotowany do  walki, co potwierdziła runda trzecia – wiele jego 

skutecznych ataków, wiele zadanych ciosów, chociaż tam nie mogło  być nokautu bo to jest  

light contakt.  No i trzecia runda, to już zdecydowana, wyraźna przewaga Zbyszka 

Kowalkowskiego. I rozpoczęła  się runda czwarta,  i w tej  rundzie  coś niesamowitego -    

Zbyszek zastosował technikę wyjątkową, to się rzadko zdarza w walkach  w kickboxingu. 

Zaatakował  przeciwnika wyskokiem i z półobrotu i uderzenie nogą na głowę, za chwilę 

ponowił ten swój atak , znowu wyskok z półobrotem i atak na przeciwnika,   no i w dalszej 

części   czwartej  rundy znowu kopnięcie   Zbyszka   w nogę   Lucasa Makarewicza. I  od tego 

momentu już Lukas wyraźnie,   zdecydowanie unikał walki, unikał kontaktu, aż wreszcie jego 

sekundant widząc, że nie ma tu żadnej, absolutnie żadnej szansy, rzucił ręcznik na matę, 

poddając w ten sposób swojego zawodnika i tym sposobem sędzia musiał uznać zwycięstwo 

Zbyszka Kowalkowskiego, który  zdobył  tytuł zawodowego mistrza świata.  

Drodzy państwo, w dniu walki  – mistrzowski pas, który federacja każdorazowo przyznaje 

zawodnikom  zwycięskim  nie  dotarł  na  czas  i  dzisiaj  mamy    tę   okazję i tę  

przyjemność, że będziemy mogli wręczyć go Zbyszkowi.    Panie  Burmistrzu, bardzo proszę 

o  wręczenie  mistrzowskiego pasa.   Jest to coś,  co pozostaje na długo w pamięci.  Taki  pas 

niewielu sportowcom udało się zdobyć, a  Zbyszek taki pas zdobył nie po raz pierwszy 

(oklaski). Przypomnę tylko, że   pierwszy taki mistrzowski pas Zbyszek zdobył w 1996 roku, 

kiedy tu w Działdowie rozegrana była walka – jego rywalem był Zottan Szic z Węgier.  

Później   jeszcze  były  inne sukcesy ,  czy wcześniej nawet – 1992 rok mistrzostwa europy w  
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Warnie – tytuł mistrza europy , 1994 rok Wenecja – ponownie Zbyszek zdobywa tytuł mistrza 

europy. No i   tytułów mistrza Polski  było bez liku . Drodzy państwo, mamy   przyjemność   

dzisiaj oklaskiwać,  podziwiać mistrza świata  zawodowego w kick-boxingu Zbigniewa 

Kowalkowskiego (oklaski ). 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta :  

Zanim wręczę ci ten pas,  pozwól, że kilka słów refleksji. Otóż -  po trudnym  weekendzie, 

piątek, sobota, niedziela kiedy odbywały się  w Działdowie bardzo ważne zawody dziecięce,  

Katarzynka CUP,   mistrzostwa  ogólnopolskie Warmii i Mazur w tekwondo, odbywały się 

tańce dzieci, ale gdy od Zbyszka otrzymałem zaproszenie na wyjazd do Tarczyna, żeby 

oglądać jego  walkę  i prosił mnie, że o ile wygra tę walkę, żebym mu wręczył  pas  - to nie 

zastanawiałem się ani chwili  i chociaż byłem bardzo zmęczony pojechaliśmy   z Elkiem do 

Tarczyna.    Oprócz   nas   było   jeszcze    kilku kibiców z   Działdowa,   którzy  obserwowali 

i   dopingowali   Zbyszka.   Myślę,     że  ten   doping      też w znacznym stopniu tobie 

pomógł w tej walce. Ja od początku byłem przekonany,  że Zbyszek mimo różnicy wiekowej, 

o której wspomniał Elek  Cichosz,  wierzyłem w niego, że wygra i wygrał proszę państwa.  

Zdobył dla siebie i dla Działdowa,  dla Polski,  po raz wtóry tytuł mistrza świata -  jest to 

niebywałe osiągniecie. Zbyszku,  jestem bardzo z ciebie dumny. Myślę, że miasto Działdowo 

również tę moją dumę z ciebie podziela.  Zbyszku, gdybyś zdobył dwukrotnie mistrzostwo 

świata w piłce nożnej – to sądzę, że  Działdowo by cię na okrągło na rękach nosiło. Ale  miło, 

że to jest kickboxing. To jest jednak  żywa walka. Serdecznie jeszcze raz gratuluję.  Jestem 

dumny,  wszystkiego dobrego Zbyszku – to jest piękne ukoronowanie twojej wspaniałej, 

długiej kariery.  

Burmistrz złożył panu Kowalkowskiemu mistrzowski pas  od federacji (oklaski).  Natomiast  

od siebie i Przewodniczącej Rady  wręczył upominek oraz statuetkę.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA  - Przewodnicząca Rady:  

Dziękuję bardzo panie Elku za piękne prowadzenie, za piękne sprawozdania, które nas 

przeniosły jak gdyby na te boiska.  Wszystkim zawodnikom, wszystkim sportowcom jeszcze 

raz serdecznie gratuluje, gratuluję ich trenerom,  gratuluję sponsorom, którzy już teraz 

wiedzą, że nie na darmo wydawali pieniądze i wspierali tych zdolnych ludzi.   

 

 

 

 

 



 9
 

Ad pkt 4 

 
        Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym :  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady  : 

W okresie miedzy sesjami : 
 

- 10 grudnia pani Renata Waszczak, przewodnicząca zarządu osiedla nr 6  złożyła 

propozycję utworzenie w naszym mieście parku dla psów. Pismo zawierające tę 

propozycję  otrzymaliście państwo w materiałach sesyjnych.   Przekazałam je  również  

Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, także za chwilę usłyszymy 

opinię Komisji w tej sprawie,  

 
- otrzymałam do wiadomości  pismo pana  Krzysztofa Hincmana mieszkańca  ulicy 

Chełmońskiego dotyczące działań związanych ze zmianą nazwy tej ulicy   wraz z 

odpowiedzią Burmistrza. Korespondencja ta  znajduje się na stole prezydialnym, także 

jeżeli ktoś z pań i panów radnych będzie chciał się zapoznać – zapraszam,   

 
- 22 grudnia   otrzymaliśmy   obwieszczenie   Komisarza Wyborczego w Elblągu z dnia 

18 grudnia 2008 roku,   w którym    Komisarz podał do wiadomości publicznej 

zmiany  w  składzie  naszej Rady, 

 
- podczas cotygodniowych dyżurów przyjmowałam mieszkańców naszego miasta. W 

większości zwracali się  w sprawach  socjalnych u  i mieszkaniowych. .Wszystkie 

sprawy na bieżąco przekazuję panu burmistrzowi  i w miarę możliwości pan burmistrz  

dalej tymi problemami się zajmuje. 

 

Ad pkt 5 

 

        Sprawozdanie   z     działalności    Burmistrza   w  okresie   miedzysesyjnym,   zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 

        Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej 

działalności z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

międzysesyjnym,     tj. od 04 do 29 grudnia  2008 r.  ( stanowi ono za łącznik do protokółu).   

 

 

 



 10
 
Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie   przedstawicieli     Gminy    z  działalności   związków     międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin : 

 

Pan Ryszard DUCHNA  – Zastępca Burmistrza poinformował, że tematem Zgromadzenia 

Ekologicznego Związku  Gmin „Działdowszczyzna” było przyjęcie budżetu  Związku na rok 

2009.   

 

 
Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym :  

 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu  29 grudnia Komisja: 

- pozytywnie, 5 głosami „za” przy 4 „wstrzymujących  się” zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w nieodpłatne użytkowanie na czas 

nieoznaczony nieruchomości zabudowanej,  położonej w Działdowie przy ul. Marii 

Skłodowskiej-Curie 20, 

- pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniego 

Planu  Inwestycyjnego  miasta Działdowo na lata  2006-2009 z projekcją do roku 

2011 , 

- również jednomyślnie Komisja zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę   

Nr XII/203/99 Rady Miejskiej w Działdowie z dnia 28 grudnia 1999 roku w sprawie 

zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy miejskiej oraz 

udzielania bonifikat , 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  nabycia zabudowanej 

nieruchomości, położonej w Działdowie przy ul. Wolności 64 .  

 

Pan    Mieczysław  FAFIŃSKI –  Przewodniczący    Komisji    Oświaty,    Kultury,   Sportu 

i    Turystyki   poinformował,   że na posiedzeniu w dniu  23 grudnia 2008 r. Komisja : 

- jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości 

najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla potrzeb 

opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
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pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych w 

szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo, 

- jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi , 

- w sprawach różnych Komisja jednogłośnie poparła dążenie Burmistrza do nabycia od 

województwa warmińsko-mazurskiego na rzecz Gminy-Miasto Działdowo   

nieruchomości po byłej szkole policealnej w Działdowie, przy ul. Wolności 64,    

 

Pani Teresa OLSZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazała, że na posiedzeniu w dniu  23 grudnia Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu  potrzeb Gminy-

Miasto Działdowo w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych  na rok 

2009, 

- pozytywnie   zaopiniowała   projekt    uchwały   w   sprawie    uchylenia     uchwały 

Nr XVIII/212/08 Rady Miasta Działdowo z dnia 16 października 2008 roku w sprawie 

upoważnienia dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie do 

podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych,    

- w sprawach różnych Komisja :  pozytywnie wypowiedziała się w sprawie nabycia 

zabudowanej nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. Wolności 64 oraz  

negatywnie   zaopiniowała utworzenie  w mieście Działdowo parku dla psów.  

 
Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że  Komisja obradowała dwukrotnie, tj.  :    

- 8 grudnia Komisja odbyła posiedzenie  wspólnie z przewodniczącymi komisji stałych 

Rady , na którym Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 

2009 . 

oraz 

- 29 grudnia, na którym Komisja pozytywie zaopiniowała siedem projektów uchwał 

dotyczących generalnie spraw budżetu i finansowych. Uchwały te są  przedmiotem 

obrad dzisiejszej sesji.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

poinformował, że w okresie miedzy sesjami Komisja przeprowadziła kontrolę przestrzegania 

zapisów umowy dzierżawy cmentarza komunalnego. Zespól kontrolny  spotykał się 

dwukrotnie, t.j. 10 grudnia i 17 grudnia.   Protokó ł   kontroli   jest   w   trakcie przygotowania 

i zostanie   on przedstawiony Radzie na następnej sesji.  
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Ad pkt 8  

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI :  

Szanowni państwo. Ja   ma dwie interpelacje . Pozwolę  sobie   je odczytać. Są to interpelacje 

w imieniu Klubu Radnych Miasta Działdowa kierowane do pani Przewodniczącej Rady 

Miasta : 

„ W imieniu wyborców Działdowa i Klubu Radnych Miasta Działdowa po zamieszczeniu 

artykułu w Tygodniku Działdowskim z dnia 02.12.2008 pod tytułem „Przewodnicząca na 

szpitalnym etacie” zwracamy się bezpośrednio do Przewodniczącej Rady Miasta Teresy 

Bartkowskiej-Furtak, pełniącej tę „zaszczytną misję reprezentowania mieszkańców 

Działdowa”,  aby wypowiedziała się na sesji Rady Miasta czy pełniąc obowiązki 

przewodniczącej pobierała w poprzedniej kadencji i nadal pobiera wynagrodzenie za pracę w 

szpitalu. Dotyczy to udziału  w różnego typu spotkaniach , komisjach i sesjach, które 

obradowały w godzinach pracy przewodniczącej, w trakcie których winna być na terenie 

SPZOZ.  

O ile   potwierdzi się teza , iż rzeczywiście pobierała wynagrodzenie  w   czasie nieobecności 

w zakładzie pracy, to z pewnością działała na szkodę SPZOZ , a tym samym na szkodę 

interesu publicznego. Zarówno SPZOZ jak i Rada Miasta utrzymywane są z pieniędzy 

podatników.   Przewodnicząca   pobiera ryczałt z Urzędu Miasta w wysokości 1689 złotych. 

W związku z powyższym nasuwa się pytanie do przewodniczącej -  jeśli potwierdzi się wyżej 

wymieniona teza , czy zrezygnuje z funkcji Przewodniczącej Rady Miasta i wygasi swój 

mandat. W artykule  Tygodnika Działdowskiego dotyczącego wygaśnięcia mandatu radnego 

Zbigniewa Kocieli przewodnicząca wypowiedziała się  „iż nie da się jednocześnie prowadzić 

działalności gospodarczej na bazie gminy i pełnić funkcji radnego” . Reasumując nasuwa się  

następujące   pytanie   czy   uczestnictwo   w Radzie Miasta nie koliduje z pracą w szpitalu. 

My jako Radni powinniśmy się pochylić nad przypadkiem przewodniczącej Rady Miasta 

Teresy Bartkowskiej-Furtak i podjąć stosowne działania w kierunku wyjaśnienia sprawy. 

Prosimy o udzielenie pisemnej odpowiedzi  na zapytanie.  

Klub Radny Miasta Działdowo ; Kaszubski Bogdan, Michał Struzik, Wanda Milewska, Renata 

Sendecka, Piotr Demski,  Lipka Andrzej. Ewa Menderska, Grzegorz Mrowiński”.  Wykonano 

w 5 egzemplarzach : Egz. nr 1 – Przewodnicząca Rady Miasta. Egz. nr 2 – Radny Bogdan 

Kaszubski. Egz. Nr 3 –Redakcja Tygodnika Działdowskiego. Egz. nr 4 – Redakcja Gazety 

Działdowskiej . Egz. nr 5- Telewizja Kablowa.”  
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        Druga interpelacja również  jest kierowana do pani Przewodniczącej :  

 
„ W dniu12.12.2008 o godzinie 1215 na antenie Radia Olsztyn w audycji „Śliska sprawa” jak 

również w Tygodniku Działdowskim” z dnia 16.12.2008 w artykule „Sprawa byłego radnego 

w Strasburgu” jedną z osób udzielających wywiadu była Przewodnicząca Rady Miasta 

Teresa Bartkowska-Furtak. W wywiadzie stwierdziła, iż „wybór radnego jest piękną misją, 

gdyż reprezentuje on działdowskie społeczeństwo”. W dalszej części wywiadu stwierdza, iż za 

odwołaniem Zbigniewa Kocieli z  radnego Rady Miasta żaden z radnych nie negował 

prawidłowości tego postępowania. Dalej stwierdza, że radni  podjęli tę uchwałę jednogłośnie, 

co jest nieprawdą. Przewodnicząca prawdopodobnie celowo nie sprawdziła wyniku 

głosowania, wprowadzając w błąd słuchaczy Radia Olsztyn i czytelników lokalnej prasy. 

Punkt 21 protokołu nr V/07 sesji Rady Miasta Działdowo odbytej w dniu 22.03.2007, uchwała 

numer V/60/07 -  za odwołaniem radnego Zbigniewa Kocieli głosowało 17 radnych przy 3 

głosach wstrzymujących się. Udzielając wywiadu obowiązkiem Przewodniczącej jest 

udzielenie rzetelnej i  uczciwej   informacji,  po uprzednim sprawdzeniu wyniku głosowania. 

W związku z powyższym proszę o sprostowanie informacji przez przewodniczącą na łamach 

radia Olsztyn i Tygodnika Działdowskiego. W dalszej części wywiadu przewodnicząca Rady 

Miasta odpiera  „sugestię, iż w Radzie Miasta wolała kolejną osobę z listy, którą znała lepiej 

niż Zbigniewa Kocielę”. Wypowiedź    ta budzi poważne wątpliwości. Przed podjęciem 

uchwały o odwołaniu Zbigniewa Kocieli  Przewodnicząca Rady Miasta w rozmowie z w/wym. 

informowała go, iż była zobligowana do terminowego przedstawienia Radzie Miasta  

uchwały, gdyż radny Bogdan Kaszubski nalegał na terminowe i  zasadne odwołanie. Treść 

rozmowy z Przewodniczącą potwierdził Zbigniew Kociela na sesji Rady Miasta w 2007 roku. 

Tego typu działania Przewodniczącej świadczą, iż najprawdopodobniej chciała się pozbyć    

niewygodnego radnego. W związku z zaistniałą sytuacją stawiam pytanie-  w jakim celu użyła 

tak haniebnego  podstępu naruszając moje dobra osobiste.  Czy tego typu postępowanie 

Przewodniczącej jest piękną misją reprezentującą miejscowe społeczeństwo?  Ocenę 

działania Przewodniczącej Teresy Bartkowskiej-Furtak pozostawiamy ocenie mieszkańców 

Działdowa. Proszę o udzielenie pisemnej odpowiedzi.  Wykonano w pięciu egzemplarzach:  . 

pani Przewodnicząca, Klub Radnych, Redakcja Tygodnika Działdowskiego, Redakcja Gazety 

Działdowskiej,  Telewizja kablowa. 

Klub Radnych Miasta Działdowo radny Bogdan Kaszubski  „.  Dziękuję.     

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady :  

Panie radny, nadal potwierdzam, że nikt z radnych nie negował wygaśnięcia mandatu  

radnego pana Kocieli. 
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Pan KASZUBSKI - pani Przewodnicząca  

 
PRZEWODNICZĄCA – przepraszam, teraz ja mówię 

 
Pan KASZUBSKI – ale ustaliliśmy  porządek i odpowiedzi są na końcu.  

  
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK  - Przewodnicząca Rady : 

Na końcu   pan dostanie odpowiedź inną. Proszę  się zwrócić do mojej pani dyrektor o moje 

rozliczanie się z czasu pracy,   gdyż to pani dyrektor , moja pracodawczyni,  zna mój system 

rozliczania się. Jest on z nią uzgodniony  – to po pierwsze.   A po drugie,  już wspomniałam, 

jeżeli radny o coś pyta – to jest zapisane w protokole.   Proszę   więc  sięgnąć  do protokołów 

i sprawdzić o co pan radny Bogdan Kaszubski pytał.  Jeżeli jest zapisane – to znaczy, że tak 

było.  Jeżeli nie jest zapisane – nie potwierdzam. 

 
Pani Magdalena RZĄP – inspektor zespole Radców Prawnych:  

Może w kwestii formalnej. Otóż  chciałabym państwu przypomnieć zapis statutu dotyczący 

zapytań i interpelacji.   Zgodnie z paragrafem 50 Statutu -  interpelacje i zapytania są 

kierowane do burmistrza i dotyczą  spraw  gminnej wspólnoty o zasadniczym charakterze.   

Ponadto odpowiedzi zgodnie z ust. 6 na interpelacje udziela burmistrz lub w łaściwe rzeczowo 

osoby upoważnione do tego przez pana burmistrza. Także kwestie, które pan radny poruszył 

nie są ani interpelacją, ani zapytaniem, ponieważ  zapytanie z kolei składa się w sprawach 

aktualnych problemów gminy.  Natomiast to traktuję jako zapytanie do pani Przewodniczącej. 

 
Radny pan KASZUBSKI  : 

To ja  bym proponował, żeby pani  jednak dokładnie się zapoznała ze Statutem. Rozdział   

VII,  paragraf 87 Statutu mówi jednoznacznie, że  radny we wszystkich sprawach może 

zwrócić się do Rady Miasta.   

 
Pani RZĄP : 

Oczywiście,  jak najbardziej panie radny , zgadzam się z panem. Natomiast   nie jest to 

interpelacja z tego co mówi statut.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo. ja myślę, że ile osób  na tej sali, to tyle możemy mieć interpretacji tego 

zapisu. I nie   zgodzę się z panią prawnik, dlatego że my ustaliliśmy po pierwsze, że  

interpelacja ma być złożona pisemnie i  ten obowiązek został dopełniony przez pana radnego 

Kaszubskiego. Natomiast możemy tutaj polemizować. 
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PRZEWODNICZĄCA -  nie polemizujemy - zadajemy pytania.   

 
Pan MROWIŃSKI :  

Ale chwileczkę,  ja się ustosunkuję. Proszę  mi nie przerywać. Jak    pani przemawiała - ja nie 

przerywałem i nie pozwolimy sobie tutaj na  szarpanie się za uszy - proszę wysłuchać .  

 
PRZEWODNICZĄCA   – proszę o zadanie pytania , panie radny.  
 
Pan MROWIŃSKI : 

Nie.  Ja   się chciałem  ustosunkować  do  wypowiedzi  pani   mecenas.   Mam   takie  prawo 

w imieniu Klubu i pani mi tego prawa nie zabierze , bo gwarantuje mi to ustawa i konstytucja.  

 
PRZEWODNICZĄCA  :  

Nie zabieram, proszę się ustosunkować. 

 
Pan MROWIŃSKI : 

Kontynuując -  wydaje mi się, że pytanie zadane przez pana  Kaszubskiego dotyczy 

społeczności gminnej, dlatego, że pani Przewodnicząca reprezentuje Radę na zewnątrz.  

Generalnie odpowiada  za prowadzenie prac Rady i myślę, że wszelkie podejrzenia, jakie 

padają na panią Przewodniczącą powinny być wyjaśnione.  I    myślę, że to   nie jest 

złośliwość ze strony pana Kaszubskiego, tylko chęć wyjaśnienia  czy jest wszystko dobrze. 

Jeżeli   jest dobrze, to myślę, że pani Przewodnicząca  nic nie ma do ukrycia i  nie 

powinniśmy tutaj zbijać tych pytań jakimiś  stwierdzeniami, że to nie jest interpelacja.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady :  

Szanowni państwo. Nie mam  nic do ukrycia , ale poproszę o odpowiedź moją panią dyrektor, 

gdyż możecie mi państwo nie wierzyć . Dziś również jestem na urlopie wypoczynkowym , ale 

to potwierdzi moja pani dyrektor. Także zwolnienie z  obowiązku pełnienia pracy, tak jak 

każdemu radnemu, zapewnia mi ustawa . Natomiast system rozliczania tego czasu pracy – to 

już jest sprawa miedzy pracodawcą a pracownikiem . 

 
Pan KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca, żebyśmy się dobrze zrozumieli – szpital podlega pod starostwo i my 

nie będziemy dochodzić tak jak pani tu twierdzi, żeby się zwrócić do dyrektora szpitala. Pani 

nas reprezentuje proszę pani, jako radnych , a wyborcy nas pytają – czy w tej kwestii coś 

wiemy. Więc   ja    chcę od pani tylko szczerej odpowiedzi i proszę na zadane pytania 

odpowiedzieć, a w kwestii powiedzmy interwencji u dyrektora szpitala , no to uważam, że jest 

starostwo powiatowe.  
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Pani BARTKOWSKA- FURTAK : 

Skoro wyborcy pytają, to odpowiadam dzisiaj. Proszę bardzo - Szanowni państwo, państwo 

radni, państwo wyborcy, mieszkańcy Działdowa. Od początku   pełnienia funkcji radnej 

naszego  miasta, a jest to trzecia kadencja , kiedy państwo obdarzyliście mnie swoim 

zaufaniem  - na każdą  sesję Rady Miasta biorę urlop.   Natomiast pozostałe godziny, które 

wykorzystuje   do   pełnienia   funkcji   radnej bądź   Przewodniczącej  Rady   są     sumowane 

i odliczane z mojego urlopu –   to jest   moje   oświadczenie,   które    potwierdzi    mój       

pracodawca.  A jednocześnie przypominam, że większość z nas, radnych jest   pracownikami 

i każdy z państwa ma prawo żądać od pracodawcy zwolnienia na czas pełnienia funkcji 

radnego. Natomiast  rozliczenie się z tego czasu  pracy kiedy pracodawca  państwa zwalnia 

już jest miedzy panem, panią radną a jego pracodawcą.  

 
Radny pan MROWIŃSKI :  

Szanowni  państwo,   ponieważ   wypłynęła  tutaj  sprawa  byłego radnego,   pana Zbyszka 

Kocieli - ja chciałem również  powiedzieć, że słuchałem tej audycji i wydaje mi się, że 

wypłynęły nowe fakty w tej audycji. A   konkretnie zacytuję tutaj słowa pani Przewodniczącej 

i za chwilę zadam pytanie. Pani   Przewodnicząca  w audycji  powiedziała :  „ krajowe sądy , 

począwszy od sądu rejonowego , skończywszy  na   NSA  nie przyznały panu Zbyszkowi  

racji „.  Była to  audycja „Śliska sprawa” z 12 grudzień 2008r i moje zapytanie do pani 

Przewodniczącej – który sąd rejonowy miała pani na myśli w zacytowanych słowach ? Może 

sprecyzuję – proszę podać,  który sąd rejonowy   w Polsce sprawuje wymiar sprawiedliwości 

poprzez kontrolę działalności administracji publicznej ? 

 
Pani BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady :  

O  decyzji każdego sądu w sprawie radnego Zbigniewa Kocieli  informowałam państwa 

radnych. W tej chwili trudno, żebym miała   przed sobą wyroki sądowe. Ale mogę powiedzieć 

tyle, że żaden sąd, w którym do tej pory interweniował  pan radny Zbigniew Kociela –  nie 

przyznał mu racji .   Życzę mu powodzenia , żeby Strasburg przyznał racje panu Zbyszkowi. 

Ja  nie mam nic przeciwko panu Zbyszkowi ani przeciwko  wygranej jego sprawie .  

Pani Magdo, czy pani chce coś dodać w sprawie wyroków sądowych pana Zbigniewa Kocieli. 

Pani reprezentowała najczęściej miasto 

 
Pani Magdalena RZĄP : 

Reprezentował pan mecenas,  a ja tutaj jestem w zastępstwie. Natomiast  z tego co mogę 

państwu powiedzieć, to z wyrokami sądów się nie dyskutuje. Jeśli chodzi o Wojewódzki Sąd 

Administracyjny  –  to  wyrok  tegoż  sądu  jednoznacznie stwierdził, że wygaśnięcie mandatu  
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było zgodne z prawem. A jeżeli państwo chcecie  szczegółów w tej kwestii – to  jestem w 

stanie  je przedstawić, tylko  nie w tym momencie. Proszę więc o zapytanie bądź interpelację, 

w zależności jak państwo do tego podejdziecie  i wtedy się ustosunkujemy.  

 
Radny pan MROWIŃSKI : 

Proszę państwa, więc ja skończę tę dyskusję.  Nie ośmieszajmy się. Żaden  sąd rejonowy nie 

zajmował się tą sprawą, ponieważ nie jest to kompetencja sądów rejonowych  

 

PRZEWODNICZĄCA – po prostu się przejęzyczyłam.    

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Myślę, że takie puszczenie.   Proszę   państwa, całe województwo warmińsko-mazurskie nas 

słuchało i proszę państwa,  Przewodnicząca Rady wspomina, że sądy rejonowe. Proszę 

państwa,  naprawdę bardzo proszę do takich wywiadów się przygotowywać dlatego, że potem 

ludzie chodzą, się śmieją . Dziękuję.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK  - Przewodnicząca Rady Miasta:  

Nie mogłam się przygotować, gdyż się nie umawiałam  na wywiad. Zgodziłam się na 

wypowiedź bez przygotowania.  Ale daj panie  Boże, żebyśmy wszyscy  mieli tylko takie 

wpadki jak pomyłka w nazwie sądu,  i żeby ludzie mieli tylko taki powód do śmiechu.  

 

 

 
Ad pkt 9   

 

        Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredyty na pokrycie 

deficytu na rok 2008 : 

  

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja mam pytanie do pani Skarbnik –  dlaczego tytuł uchwały brzmi w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu na pokrycie planowanego deficytu w roku 2008,   a  nie w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu? Czy jest jakaś 

różnica?  I drugie pytanie -  z tego co wiem,  był ogłoszony przetarg na obsługę długu  

Gminy-Miasto Działdowo i chciałbym się dowiedzieć  – czy ten przetarg został 

rozstrzygnięty i czy Gmina-Miasto Działdowo z tego tytułu poniosła jakieś koszty?  
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta :  

Proszę państwa, tytuł jest taki, jak w pierwotnej uchwale. Jak państwo widzicie projekt został 

zaopiniowany przez mecenasa bez uwag.  Formalnie chodzi tylko i wyłącznie o uchylenie 

uchwały podjętej przez Radę w dniu  8 lipca  – w związku z tym, że budżet miasta zmienił się   

na   tyle,    że   znikła    potrzeba zaciągania długoterminowego kredytu.   Czekaliśmy z   

uchyleniem    tej     uchwały   do    samego końca,  żeby wiedzieć  jaki będzie finał roku 2008 

i dlatego dopiero w tym momencie to uchylenie.  Także uważam, że jeżeli pan mecenas 

zaopiniował  bez uwag -  to ten projekt jest prawidłowy.  

Jeśli chodzi o przetarg na obsługę, to  rzeczywiście taki przetarg w tym roku się odbył.   

Dotyczył obsługi całego budżetu Gminy-Miasto Działdowo, czyli łącznie z jednostkami  

budżetowymi. Uzyskaliśmy ofertę banku PKO BP i jest to oferta kompletnie  bez kosztowa 

dla całej gminy,  także praktycznie nie ponosimy żadnych kosztów obsługi.  

 

        Po czym Rada 12 głosami „za”, przeciwko – 8  podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę  Nr XXI/231/08 

 
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie planowanego deficytu roku 

2008, którą  uchyliła swoją uchwałę Nr XVI/197/08 z dnia 8 lipca 2008r. w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu na pokrycie planowanego deficytu roku 2008. 

 

 

Ad pkt 10 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta omówiła 

proponowane zmiany do budżetu miasta na rok 2008.  

 
W dyskusji : 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja mam pytanie do pani Skarbnik – chodzi mi o załącznik nr 5. Ponieważ  to już jest 

końcówka roku jak pani zauważyła i raczej nic się nie zmieni tutaj. Załącznik nr 5 – wydatki 

na programy i   projekty   realizowane    ze   środków   pochodzących z  funduszy 

strukturalnych i funduszy spójności i tutaj ostatnia  zbiorowa kolumna pt. - środki z budżetu 

Unii Europejskiej – czy ja mam wybrakowany wydruk, czy w tej kolumnie nic nie ma?  

Czyżbyśmy żadnych środków z EU w roku 2008 nie pozyskali?  
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  : 

Ta   tabela  jest podzielona na dwie części.   Pierwsza część dotyczy wydatków majątkowych 

i tutaj mamy tylko  inwestycję dotyczącą budowy ulicy Chlebowskiego na co   ze środków 

unijnych mamy  52 700 zł.     Natomiast  na   drugiej  stronie   są wszystkie  projekty miękkie 

i tutaj jest plan na kwotę 435 329 zł  wydatków o charakterze bieżącym. Natomiast   łącznie 

488 029, co nie   oznacza, że my te środki w tym roku uzyskamy - tak są realizowane 

projekty. Uzyskaliśmy wpływy z tytułu projektu „Zmienić siebie”-  jeśli chodzi o wpływy w 

części   dochodowej.    Z     tytułu      projektu - „Ja   też   chce   chodzić   do   przedszkola”,   

z  tytułu-  „Młodzi   Europejczycy   zjednoczeni w działaniu”. Natomiast jeśli chodzi o ulicę 

Chlebowskiego – to w trakcie finansowania zadania my dzielimy te paragrafy na tak zwane 

ósemki i dziewiątki,  które     mówią   o      tym    jaki      jest   udział   środków      UE,     a   

jaki      środków      własnych. I    dopiero w momencie złożenia wniosku, jeśli on przejdzie 

wszystkie etapy i podpiszemy umowę - to te środki wpłyną faktycznie w latach przyszłych. 

       
Pan MROWIŃSKI :       

Czy programy „Zmienić Siebie”,   „Ja też chce chodzić do przedszkola” i „Młodzi  

Europejczycy zjednoczeni w działaniu” – były napisane przez pracowników Urzędu Miasta,  

czy  jednostek podlegających miastu - mam tu na myśli MOPS, szkoły?  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA : 

Szczegółowo,  po kolei to jest tak :   badania ekonomiczne -   realizowany przez Wydział 

GKW,  poprawa konkurencyjności gospodarki  - Wydział GKW Urzędu Miasta. Program 

„Zmienić Siebie”  - to jest realizowane przez MOPS i przez nich był pisany projekt . „Ja też 

chce chodzić do przedszkola” – to jest projekt realizowany przez Urząd . I „Młodzi  

Europejczycy zjednoczeni w działaniu” – to jest program Gimnazjum nr 2 . 

 
Pan MROWIŃSKI :       

Z tego taki wniosek, że Urząd Miasta pozyskał około 100 000 zł środków z UE  w roku 2008.   

 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/232/08  

 
Rada dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2008.  
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Ad pkt 11 

 
        Jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXI/233/08 

 
którą    ustaliła    wykaz   wydatków   inwestycyjnych   i nieinwestycyjnych niewygasających 

z końcem roku 2008.  

 

 

Ad pkt 12 

 
        Podjecie uchwały w sprawie budżetu miasta na rok 2009 : 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów informował  w swoim sprawozdaniu, że odbyło 

się posiedzenie  Komisji Budżetowej, na którym  przewodniczący pozostałych komisji 

przedstawili swoje stanowiska dotyczące budżetu. Mamy również opinię RIO w Olsztynie, 

która uchwałą pozytywnie opiniuje przedłożony projekt budżetu.  

 
W dyskusji : 

 
Pan Wiesław NOWICKI – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 7 

Przy zarządzeniu, przy którym pan Burmistrz przekazuje  projekt budżetu dla pani 

Przewodniczącej jest dołączony  wykaz wniosków złożonych m.in. przez  samorządy 

osiedlowe. I tam   wymieniono, które z wniosków nie zostały przyjęte do realizacji. 

Mniemam, że  pozostałe, które nie zostały uwzględnione w wykazie nieprzyjętych – zostały 

przyjęte do realizacji.  I   idąc   tym  tropem, chciałem odszukać  wnioski mojego osiedla, 

gdzie one się znalazły, jak zostały wycenione i muszę z przykrością  stwierdzić, że nie 

doszukałem się w projekcie  budżetu zapisu tych wniosków. W zawiązku z tym chciałem 

spytać pana burmistrza –   gdzie  znalazły    się     prace   przy przełożeniu chodnika w ulicy 

Skłodowskiej   i  Ogrodowej   oraz   nowa   nawierzchnia   asfaltowa   na  ulicy Sk łodowskiej 

i  Pocztowej?  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Zastępca Burmistrza:  

Jest to ujęte  w robotach remontowych, które   nie są  wymienione. Jeżeli chodzi o położenie 

asfaltu na ulicy  Skłodowskiej,  to wniosek  w  tej sprawie nie znalazł się  w projekcie  z tego  
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względu, że  będzie przebudowa tej ulicy na odcinku pod wiaduktem. I dopóki   rzędne tamte 

nie   zostaną ustalone   i to wybudowane – to nie będziemy mieli możliwości dopasować tego 

i położenie teraz asfaltu  byłoby bezcelowe.   Musimy po prostu poczekać na konkretny 

projekt na tamtą ulicę.  

A te dwa wnioski są  panie Wiesławie  ujęte   przy   pracach remontowych   i będą wykonane 

z tym, że my nie wpisujemy tego  jako zadanie inwestycyjne, bo to  jest remont.  

 

Pan NOWICKI : 

Jakoś dziwnie się stało, że inne remonty chodników zostały  wymienione w projekcie . 

 

Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA – Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 1 : 

Ja  mam krótką   sprawę   odnośnie   osiedla nr 1.   W  budżecie jest  dokumentacja   na 

kanalizację burzową, tylko sytuacja jest tego rodzaju,  że remont ulic, który został 

przeprowadzony obecnie   nie zadawala mieszkańców.  Niestety te wyboje jak były tak są.  

Krótko mówiąc,  czy nie można by było    z jakichś rezerw budżetowych, które wyjdą z 

przetargów, wykonać    kanalizację w jednej czy dwóch ulicach.  No, bo  znowu rok czasu 

będzie dokumentacja,  w następnym roku wprowadzenie.   Po prostu mieszkańców  interesuje 

taka sprawa, czy jest możliwość, żeby w tym budżecie  znaleźć jakąś  rezerwę, żeby zacząć 

robić tę kanalizację ściekową.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK : 

Panie Przybyłka,  najpierw najważniejsza jest dokumentacja, później jeżeli będą takie 

możliwości, to będzie pan miał też możliwość wypowiadania się i wpływania na Burmistrza. 

Ważne, że ta dokumentacja będzie zrobiona. Ona  ma określony termin, więc  już coś się 

zaczęło.  

 

Radny pan Zenon WOJNAROWSKI : 

Szanowna Rado, panie   Burmistrzu.  Na  ważne dla mnie pytania odnośnie budżetu 

otrzymałem od pana Burmistrza odpowiedź wczoraj na spotkaniu koalicyjnym. Ale chce się 

odnieść  do basenu i do centrum wypoczynkowego aqua parku. To nie będzie  w formie 

pytania tylko takiej refleksji. Otóż   chcę powiedzieć,  że z  o informacji prasowych wynika, 

że Mława dostała chyba 5 milionów  dofinansowania na budowę basenu. A ja wiem   o 

czterech milionach, że na pewno dostała   - także może i my moglibyśmy się pokusić  i z tym 

basenem ruszyć.  
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta  :  

Oczywiście wystąpimy o dofinansowanie jeżeli będziemy budować basen. I możemy 

otrzymać tego dofinansowania w wysokości do 1/3. Ale i tak jeszcze musimy znaleźć  dużo 

własnych pieniędzy.  Nie mniej jednak,  jestem już po rozmowach i ze starostą i z wójtami 

gmin powiatu działdowskiego odnośnie wspólnej inwestycji pod nazwą basen. Myślę, że  

nastąpiło przynajmniej w trzech przypadkach zbliżenie stanowisk, a trzy    gminy na pewno 

nie będą w tym uczestniczyły.  Sądzę, że pozostałe trzy jeżeli w sumie wezmą ten ciężar  

proporcjonalnie do liczby ludności, to   zadanie   będzie   o wiele    łatwiejsze    do wykonania 

i szybsze do realizacji.  

  
Radny pan  Michał STRUZIK : 

Pani Przewodnicząca,  Wysoka Rado, panie Burmistrzu.  Przy  poprzednich projektach 

budżetu pięknym zwyczajem było rekomendowanie przyjmowanego budżetu przez szefa 

klubu koalicyjnego.  Dzisiaj w trakcie, no niemrawej dyskusji nad tym budżetem m.in. tego 

elementu mi zabrakło -  a szkoda. W związku z tym,  chciałbym parę słów w dyskusji nad 

tym budżetem powiedzieć  i  pewne  wątpliwości zgłosić - również zwyczajem opozycji. 

Panie Burmistrzu, widziałem dzisiaj na twarzy - w trakcie uchylania uchwały o  kredycie  trzy 

milionowym -  pewne uśmiechy.  Ja   rozumiem, że to jest formalizm,  natomiast   dla   mnie 

z punktu widzenia przyjmowanego dzisiaj budżetu nie był to formalizm. Dlatego  chociażby, 

że uchylaliśmy uchwalę na 2008 rok, która opiewała na kredytowanie działalności burmistrza, 

jego służb w wysokości 3 000 000 zł. A jak   bierzemy  do ręki projekt budżetu na rok  2009,   

to  w  §  3 jest zapis -  zaciąganych kredytów w kwocie 6.900 tys. zł.  Czyli  de facto trzeba 

było tę uchwałę uchylić, ażeby w następnym roku uzyskać kredytowanie o wiele, wiele 

większe. Do czego zmierzam -  deficyt budżetowy na rok 2009  wynosi ok. 11 milionów 

złotych.   A   z   czego    on ma być   przede wszystkim sfinansowany?   Przede   wszystkim   

z   kredytu i nadwyżki budżetowej z lat poprzednich. Ale,  jeżeli zerkniemy na projekt 

budżetu, na stronę następną , to mamy zapis - zaciąganie kredytów i pożyczek oraz emisji 

papierów wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu do wysokości 1,5 mln zł -  to istnieje zagrożenie,  że to kredytowanie będziemy 

jeszcze zwiększać. Dzisiaj szef klubu radnych, pan Grzegorz  Mrowiński zwrócił również 

uwagę na  pozyskiwanie środków zewnętrznych. Nie  mówię czy  to unijne, czy ministerialne, 

czy jakiekolwiek inne.  I w  2008 roku uzyskaliśmy ok. 100 tys. zł  ( ktoś z sali powiedział -

unijnych).  A,   unijnych,   no  dobrze  -  to unijnych.  I w związku z tym,  nie jest to 

rzeczywiście  kwota  imponująca,  podkreślam  pani   naczelnik -   unijnych  w  takim razie. 

W związku  z  tym projekt budżetu nazwę w cudzysłowie   -   budżetem   środków  własnych.    
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Korzystamy   w   gruncie   rzeczy  na  inwestycje w przyszłym roku ze środków własnych – 

daj     Panie  Boże     jak     będzie   inaczej.   Panie    Burmistrzu,      naprawdę     sobie,   

panu i komukolwiek w Działdowie tego życzę.    

W większości wypadków to będą nasze środki m.in.  z podniesionych podatków - tego nie 

boję powiedzieć  i kredytowane z zewnątrz, w postaci kredytów, które też nie wiemy na 

jakich warunkach uzyskamy. Nie wiem jak wysoko może się zadłużyć gmina, ażeby nie 

przekroczyć pewnych limitów. Teraz  bardzo jest ciekawe pytanie, bo przeglądając tę 

dokumentację, jako radni chcielibyśmy też wychodzić naprzeciw postulatom mieszkańców. 

Szereg   inwestycji, zarówno z lat poprzednich, jak i tego z roku  nie została zrealizowana. 

Stąd też   środki niewygasające inwestycyjne, nieinwestycyjne, które przekładamy na rok 

następny.  Tych zadań proszę państwa, zaczyna się piętrzyć coraz więcej. I obawiam się, że 

przy tak proinwestycyjnym - nie kryję panie Burmistrzu - projekcie budżetu - na koniec 

następnego roku będziemy musieli znowu przekładać kolejne inwestycje. Wśród  tych 

inwestycji, które mamy planowane jest  m.in. studium wykonalności i projekt  budowy 

basenu. Fajnie,  że pan zabrał głos i wyjaśnił pewne kwestie jeśli chodzi o inicjatywę wójtów, 

burmistrza  plus podejrzewam starosty działdowskiego. Ale   proszę zwrócić uwagę - ten 

kredyt, który mamy zaplanowany przynajmniej na te 6 900 000  zł -  on jest jak gdyby z 

projekcją, z możliwością spłacania do 2016 roku. I   teraz  nie wiem panie Burmistrzu  - czy 

ja się mylę, czy nie - czy w takim wypadku, kiedy będziemy planować, nie wiem czy jeszcze 

w tej kadencji, czy  w następnej  tak dużą inwestycję   jak basen w Działdowie -  czy 

uzyskamy środki przynajmniej na te zadania, które my będziemy musieli wykonać.  

Obojętnie, czy to będą zadania związane z basenem, czy z następnymi inwestycjami  

poprawiającymi  infrastrukturę -  tego się  naprawdę proszę państwa  obawiam. Bo  

zadłużenie jest spore i żeby ewentualnie w przyszłych latach się po prostu nie zablokować.   

 Druga rzecz - mamy wieloletni plan inwestycyjny. On miał służyć właśnie 

projektowaniu uzyskiwania środków zewnętrznych. A dzisiaj   ja mam takie wrażenie, że jest 

to dokument, który jest, no bo jest, albo musi być. Wprowadzamy tam drobne, kosmetyczne 

zmiany. Natomiast  czy on będzie w przyszłości ważnym dokumentem dla projektowania 

budżetowego, dla projektowania inwestycji w Działdowie - na dzisiaj proszę państwa, śmiem 

wątpić. Szereg wniosków, które składają mieszkańcy, niejednokrotnie o sporej wadze niestety 

nie są ujmowane. Ja pamiętam, tutaj w tej sali spotkanie o priorytetach, kiedy żeśmy między 

innymi   projektowali Wieloletni Plan Inwestycyjny,  gdzie mamy w pierwszej kolejności 

wykonać zadania, które mieszkańcy, Rada Miasta uważa za priorytetowe. I  sądzę, że tych 

priorytetów powinniśmy się trzymać. Nie mamy wątpliwości panie Burmistrzu, jako 

opozycja, co do inwestycji drogowych, ulicznych - tu rzeczywiście trzeba panu pogratulować  
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inicjatywy i trzeba powiedzieć, że te zadania idą w dobrym kierunku. Tu   rzeczywiście nie 

mamy wątpliwości. Natomiast chciałbym zadać bardzo konkretne    pytanie – na   co między   

innymi ten    kredyt     planowany 6 .900 tys. zł i dlaczego aż tak duża jest w tej chwili  dziura 

budżetowa ?  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  – Burmistrz Miasta : 

Zawsze z wielką przyjemnością słucham mojego sympatycznego adwersarza pana radnego 

Michała Struzika. Cieszę się  jego troską o losy budżetu, o losy miasta - jest to naprawdę 

bardzo ważne. Ale  panie radny,  naprawdę zagrożenia dla tego budżetu nie ma,  nie widzę -  

z uwagi na to, że nie przekracza on 15% przewidzianych przez RIO. Gdyby tak  było – to 

RIO na pewno nie wydałoby pozytywnej opinii o projekcie.  Poza tym, jeśli chodzi o 

inwestycje -  panie radny,  w roku 2008 wykonaliśmy inwestycje za ponad 17 000 000 zł . 

Gdzie w roku   2007  tych inwestycji było za niespełna 6 580 000  zł, czyli to jest   trzykrotny 

wzrost  w stosunku   do   roku   ubiegłego.  Natomiast   planowaliśmy    inwestycje w kwocie 

18 000 000  zł, nie wykonaliśmy w granicach  miliona złotych , to jest  właśnie ta tabelka, 

która mówi o niewygasających, to jest tylko milion złotych. Proszę   państwa,  jaki to jest 

procent w stosunku do wykonanych?  Myślę, że w granicach 6%, nie więcej. Czy to jest   

dużo?  Czy  nie warto więc było rok temu pokusić się i  głosować całą salą, jednomyślnie za 

przyjęciem tak ambitnego budżetu, zakładającego takie środki na inwestycje?  Ja sam nie 

wierzyłem w takie naprawdę bardzo dobre wykonanie.  

Gdybym proszę państwa powiedział wam, że  wykonam, czy wykonamy budżet na 2009 rok 

w 100 % , to bym okłamał, bo jest w nim naprawdę wciśniętych bardzo dużo, bardzo 

ważnych, istotnych dla miasta zadań. Ale  jeżeli nie będzie planów, marzeń, chęci zrobienia 

czegokolwiek  - to nic nie zrobimy.  Możemy nie zaciągnąć kredytu, ale o wiele mniej 

zrobimy.  Ja posłużę się przykładem byłego burmistrza  Mariana Janickiego, który był 

naprawdę bardzo odważnym burmistrzem, który m.in. podjął się budowy  oczyszczalni 

zaciągając kredyt, który ja jeszcze jako burmistrz musiałem  spłacać po 10 latach. Ale 

inwestycja została wykonana – oczyszczalnia jest.  Proszę państwa, przecież większość z 

państwa mieszka w osiedlach domków jednorodzinnych i  wiecie  jakie tam były i jakie są 

warunki obecnie. I ci, co  przez kilka lat deptali w  błocie docenią te wszystkie inwestycje  

drogowe, które są realizowane właśnie za państwa kadencji. Proszę państwa,  to wy będziecie 

zbierać te podziękowania, laury za to, że  głosowaliście za tym budżetem, że byliście za tym, 

żeby te drogi budować, żeby budować całą infrastrukturę podziemną -   wszystkie   

kanalizacje sanitarne, deszczowe, wodociągowe. Dzięki   temu nasze miasto może się  zbliżać 

pomału  do tego XXI wieku,  w którym się znajdujemy. Zróbmy wszystko,  żeby  Działdowo  
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było naprawdę piękne, ładne i przyjazne dla mieszkańców.  

Są   pewne priorytety. Ale  tak jak w rodzinie   każdy rozstrzyga  - czy lepiej kupić zabawkę 

dla dzieci, czy kredki i papier do pisania - tak samo i tutaj. Jeżeli  są rzeczy bardziej 

potrzebne, to róbmy te co są najbardziej potrzebne,  a luksusy zróbmy  wtedy,   kiedy będzie 

nas stać.  

Ewentualne zaciągniecie kredytu do roku 2016, przy spłacie przez 8 lat w wysokości bodajże 

860 000 zł rocznie, to nie jest duże zagrożenie dla budżetu. Spłacaliśmy za oczyszczalnię po   

610 000 zł  rocznie, gdy była inna wartość złotówki.  Spłacaliśmy i jeszcze  spłacamy za 

CKU, ale dzięki temu są te obiekty.   Przecież   każdy  prowadzący działalność gospodarczą, 

a tutaj na tej sali kilku też jest - dokładnie wie, że bez podparcia kredytowego nie ma  

żadnego sukcesu finansowego, nie ma sukcesu firmy, bo nie zawsze na to stać. My   jesteśmy 

i tak w takiej dobrej sytuacji proszę państwa, że mamy tę wiarygodność kredytową, że gmina 

nie ma zdolności upadłościowej. To dzięki właśnie   takiej pozycji możemy na te zbliżające 

się  niewątpliwie ciężkie  czasy - stosować tak zwany lokalny interwencjonizm. Przecież to, 

że  rzucamy na rynek ponad 23 miliony złotych   na rok 2009, to jest nic innego jak ten nasz 

interwencjonizm. Dzięki temu   firmy działdowskie będą mogły stratować w przetargach,  

wygrywać je i realizować. I te   pieniądze w większości pozostaną tutaj. Bo analizując  

wszystkie dotychczasowe inwestycje -  mało kto z zewnątrz wygrywa poważniejsze przetargi. 

Wygrywają je nasze  firmy - dajemy im możliwość zarobku. Także ten budżet naprawdę jest 

budżetem ambitnym. Ale   i ambicją, i moją,  i państwa winno być,  żebyśmy wspólnie 

zrealizowali ten budżet i się nim szczycili, że to właśnie za naszej kadencji zostały wykonane  

określone inwestycje. Czy ktoś z państwa  nie jest dumny, że powstały boiska 

wielofunkcyjne, że powstaje hala  gimnastyczna, że wreszcie po czterdziestu latach jest 

kanalizacja sanitarna na osiedlu Lidzbarska - przecież to są nasze inwestycje. A więc 

reasumując, nie bójcie się tego budżetu i bardzo proszę wszystkich radnych bez względu  czy 

się możemy spierać, kłócić o rzeczy ważne, mniej ważne, ale budżet to jest naprawdę dla nas 

wszystkich rzeczą najważniejszą i bardzo proszę o przyjęcie tego budżetu przez wszystkich 

radnych – tak jak to było poprzednio.  

 
Pan Marek DWÓRZNIK – Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Koalicyjnego 

Klubu Radnych :  

Pani   Przewodnicząca ,   Wysoka Rado, Panie Burmistrzu , Szanowni goście.    Zgadzam się 

z panem burmistrzem, że budżet jest bardzo odważny.  Fakt, że  nie pomija żadnej dziedziny  

gospodarki i życia społecznego. Dochody budżetu miasta są w wysokości 48 985 000  zł,   zaś  

wydatki   rzędu  60 735 000  zł.     Wydatki    inwestycyjne   w  wysokości 20 000 000 zł.  Jak  
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widać deficyt budżetu miasta sięga 11 000 000 zł. i zostanie on pokryty, jak tu   przedmówcy 

powiedzieli,    z     nadwyżek   budżetowych   z   lat   ubiegłych    w     kwocie    4 850 000  zł 

i zaciągniętego kredytu w kwocie 6 900 000  zł. Są tu obawy o zadłużenie.  Zadłużenie jest 

bezpieczne,  co wynika z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, która przedstawia nam 

dane.   A   taka    duża     kwota     w     wydatkach    inwestycyjnych   ponad  20 000 000  zł 

w kryzysie gospodarczym, który może nas w przyszłym roku dosięgnąć  - może przyczynić 

się do tego,  co i pan Burmistrz powiedział - do przetrwania wielu przedsiębiorstwom na 

naszym rynku. W budżecie miasta można znaleźć dużo inwestycji drogowych, co na pewno 

ucieszy mieszkańców naszego miasta. Ale także  możemy znaleźć inwestycje takie jak  - 

wykonanie   sztucznego   lodowiska   i   początek działań w kierunku budowy  pływalni wraz 

z akwaparkiem, co też na pewno ucieszy najmłodszych i nie tylko najmłodszych naszych  

mieszkańców, którzy czekają już  około  dwudziestu lat na tę inwestycję. Dlatego Koalicyjny 

Klub Radnych popiera budżet miasta na 2009 rok i będzie głosował za przyjęciem tego 

budżetu i życzy panu Burmistrzowi jego stuprocentowego wykonania. 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA- Skarbnik Miasta :  

Pan  radny  Struzik pytał o limity. Otóż – jeżeli chodzi   o limity    wynikające    z      ustawy 

o finansach publicznych - to limit, który mówi o wysokości długów w stosunku do dochodów 

wynosi 60% maksymalnie. Natomiast spłaty przypadające w danym roku kredytów, pożyczek 

oraz odsetek, czyli  wszelkiego rodzaju zadłużeń - to jest 15% w stosunku do dochodów. To 

wszystko zostało państwu pokazane w załączniku 12 a, który mówi o prognozowanej sytuacji 

finansowej na lata spłaty długu, czyli na cały okres obejmujący spłatę. Ta sytuacja finansowa,  

tak jak wspomniał pan radny Dwórznik, została przeanalizowana przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową  i  w odrębnej opinii  otrzymaliśmy w formie uchwały, że miasto Działdowo 

posiada możliwość sfinansowania deficytu na kwotę, która rzeczywiście jest pokaźna, bo jest 

to  11 750 000  zł  - pokazując właśnie, że trzymamy wszystkie wskaźniki i jesteśmy w tych 

wskaźnikach bezpieczni. 

 
Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo. 

Dwa, trzy, zdania na temat budżetu. Może na początku ustosunkuję się do wystąpienia 

radnego     pana    Dwórznika.   Otóż odniosłem   wrażenie,    że    pan   radny odkurzył kartkę 

z zeszłego roku. Wstawił   liczby z obecnego budżetu, wysłodził, wylukrował, przeczytał - nie 

widząc zagrożeń. Oczywiście, trzeba powiedzieć jasno, że jeśli chodzi o inwestycje -  jest to 

najlepszy     budżet.    Takiego   nie  było.   Natomiast    jeżeli   chodzi  o  deficyt   -  jest    to     

 

 



 27
 
chyba    najgorszy    budżet       w      historii   miasta       Dzia łdowa       po  1989           roku. 

Czego my radni Klubu  Radnych Miasta Działdowa się obawiamy ? Przede wszystkim proszę 

państwa,   że   tracimy jedyną szansę w historii tego miasta – szansę   na pozyskiwanie 

pieniędzy ze środków unijnych. Jest rzeczą oczywistą, że na lata 2007–2013 są przewidziane 

największe środki, jeśli chodzi o pozyskiwanie środków unijnych.  My  wchodzimy   w    rok   

2009 moi drodzy z dosyć marnymi doświadczeniami roku 2008. Oczywiście,  ktoś może 

powiedzieć, że środki zewnętrzne to nie tylko środki unijne. Ale trzeba  dodać,  że te środki 

zewnętrzne,   które     pozyskaliśmy -  to są      generalnie środki  z    programów rządowych, 

z PFRON. Są to   praktycznie środki obligatoryjne - wystarczy podnieść rękę i się te środki  

dostaje. Jeśli nie  my byśmy dostali na boisko „orlik”, to dostałby pewnie Lidzbark Welski,   

który stał w kolejce - i taka jest prawda.  

Proszę państwa, deficyt   w wysokości 11 milionów złotych,  pokryty kredytem w wysokości 

6 900 000 złotych,  no myślę,  że po części ograniczy to nasze możliwości w następnych 

latach, jeśli chodzi o pozyskiwanie środków, ponieważ też w znaczny sposób  wpłynie to na 

zagwarantowanie środków własnych,  jeśli chodzi o środki  unijne.  

Potrzebne są inwestycje. Ale  proszę państwa, powiedzmy jasno -  jeżeli my dzisiaj 

przyjmiemy budżet z takim deficytem  i z takim kredytem - to dzisiaj będziemy głosować za 

tym czy będzie basen w Działdowie, czy tego basenu nie     będzie.   I   nie zgadzam się tutaj 

z radnym panem Markiem Dwórznikiem, który twierdzi, że zapis w budżecie to jest realizacja 

marzeń mieszkańców Działdowa -  że będzie akwapark, że będzie basen. Dzisiaj skromny 

basen, taki jaki powstaje w Kętrzynie – to minimum  20 000 000 złotych.  Basen   otwarty 

plus jakieś zaplecze socjalne w postaci klubu fitness – kosztuje 26 milionów złotych. My nie 

będziemy w stanie pozyskać ani środków, ani nie będziemy w stanie skredytować tego 

basenu. Także trzeba mieszkańcom powiedzieć jasno  - proszę państwa, jeśli będą ulice to nie 

będzie basenu. Nie możemy tutaj uciekać w marzenia, obiecywać jeziora, baseny, internet za 

darmo itd., itd.  Trzeba jasno powiedzieć - nie jesteśmy w stanie tego zrealizować. Jeżeli  

ulice -  to nie basen. Ja sądzę, że z tą dokumentacją będzie jak z dokumentacją na bibliotekę 

miejską, gdzie przesuwamy już pieniądze  drugi,  jeśli  nie trzeci raz.  Zgadzam się z panem 

Michałem Struzikiem, który słusznie zauważył, że będziemy mieli nadwyżkę budżetową 

ponad 4 800 000 zł. Natomiast  mamy wiele  wydatków niezrealizowanych w roku 2008, 

które przechodzą na rok 2009. I naprawdę moim marzeniem jest,  żeby   podobnie   nie  było 

z przesunięciem na kolejne lata,  jeśli chodzi o budowę basenu.  
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta 

Z  całym szacunkiem panie radny Mrowiński, ale nie podzielam w żadnym przypadku 

pańskich obaw. Wiem, że   to jest z pańskiej strony troska o miasto, o budżet, ale   

niekoniecznie są one  trafione.   Otóż proszę państwa, w roku 2008 zakładaliśmy   pożyczkę 

w wysokości 3 milionów złotych.   I nie dość,  że tej pożyczki nie wzięliśmy, to jeszcze 

uzyskaliśmy ponad 4 miliony złotych  nadwyżki budżetowej. Proszę państwa, skąd to się 

wzięło ? Przecież niezrealizowane inwestycje są w granicach miliona złotych.  Czy  więc  

państwo tego nie widzą, że to dzięki określonym działaniom  burmistrza i podległych mu 

służb, że o państwa roli - jakże istotnej nie wspomnę.    To   wy  pomogliście mi uchwalając 

w czerwcu bardzo radykalną zmianę budżetu. Przecież  budżet     został    wywrócony  do 

góry    nogami.    Ale   dzięki   temu  uzyskaliśmy    określone   efekty.   Przeprowadziliśmy  

w     odpowiednim  czasie, w odpowiednim miejscu określone przetargi, które dały określone 

wyniki zarówno po stronie sprzedaży jak i wykonawstwa. Teraz, przy takiej sytuacji, która 

jest - myślę, że te efekty finansowe mogą być podobne, że nie    weźmiemy tak wysokiego 

kredytu.  Zobaczymy jak będą poszczególne przetargi nam szły. A te   przetargi proszę 

państwa, zamierzamy ogłaszać już w styczniu  2009 roku. A więc tam, gdzie mamy 

dokumentację techniczną, gdzie mamy pozwolenia na budowę - już wystartujemy z 

przetargami. W sytuacji, gdy jest rynek zamawiającego - nie wykonawcy,  myślę, że również 

uzyskamy określone efekty ekonomiczne. A więc  - nie martwmy się na zapas. Naprawdę 

może być tak, że ten kredyt weźmiemy  dopiero na koniec roku i to  o połowę mniejszy.   My 

to szacujemy na podstawie kosztorysów inwestorskich. A   proszę państwa,   dochodziło   

przecież   niejednokrotnie do tego,   że   z  kosztorysu inwestorskiego 3 300 000 zł  mieliśmy,  

przy  jedenastu  konkurentach,  realizację inwestycji za 1.855 000 zł  i  wiele innych 

przykładów mogę podać na to. W związku z tym, będziemy prowadzić takie działania, żeby 

tego kredytu wziąć jak najmniej, a jednocześnie budżet wykonać. Marzenia trzeba mieć. Jak 

pan  sobie   wyobraża,   młody     człowieku,    panie    Grzegorzu   -   pan   nie   ma marzeń. 

Ja   mam, stary chłop, który mógłbym być pana ojcem.  Ja mam   marzenia, dzięki temu stać 

mnie na to, żeby widzieć perspektywicznie rozwój naszego miasta. I ja  widzę, że ten basen 

będzie. Będzie  też zapowiadana biblioteka. Ja jeszcze póki co mam przed sobą połowę 

kadencji i myślę, że  w ciągu tych dwóch lat zdołam tę zapowiadaną, obiecywaną w 

programie wyborczym  bibliotekę postawić. A poza tym, przecież   nie wszystkie inwestycje 

możemy zrobić w jednym roku.  

Jeżeli chodzi o środki unijne, to  proszę państwa,  czy to moja wina, że Działdowo liczy 21,5 

tysiąca mieszkańców ? Czy  ja mam sześć i pół  tysiąca  ludzi wymeldować z Działdowa, 

żeby   załapać   się  na  taką oś  w  Regionalnym  Programie  Operacyjnym  -  jak gospodarka  
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wodno ściekowa? Przecież  ani   ja, ani nikt z państwa nie ma wpływu na to,  że został 

uchwalony taki,  a nie inny Regionalny Program Operacyjny. Mieliśmy  możliwość walczenia   

o oś rewitalizacji i do  dzisiaj o nią walczymy.   I   też  do końca nie mam pewności, chociaż 

pani marszałek Pasławska pięknie mówi, że    ta mapka  już jest na 100% pewna. Ale 

działamy. Został zmodyfikowany zespół ds. rewitalizacji, są prace z konsultantem i będziemy 

Działdowo obejmować rewitalizacją  -  może z tej osi  nam się uda ściągnąć pieniądze. 

     Jeżeli natomiast chodzi o te wszystkie projekty miękki - to mógłby pan nas   rozliczać jako 

urzędników panie Grzegorzu,   gdybyśmy   nic   nie   zrobili w tym kierunku.   Ale 

zrobiliśmy.  Ja już  mówiłem na poprzedniej sesji, że złożyliśmy  łącznie  trzynaście 

wniosków, a że nie wszystkie się załapały.  Ostatnio np. na sto złożonych wniosków odnośnie 

edukacji   dla   nauczycieli  mieliśmy  trzynasty wynik,  ale  przeszły tylko trzy największe.  

A  poza   tym  jest jeszcze  kwestia ocenna.   Jeżeli   jest  dwóch   oceniających   i  w skali od 

9 do 18   jeden daje  9, a  drugi 18, to o czym to świadczy?  No niestety być może mają  jakiś 

sentyment do danego miasta. My swojego przedstawiciela w tym komitecie oceniającym  nie 

mamy. Ale   to są programy jak sami państwo wiecie, które są odnawialne co roku i myślę, że  

nasze projekty, które będziemy  permanentnie składać, zostaną jeszcze  zakwalifikowane.  

Cóż więcej odnośnie  środków unijnych. Proszę państwa,    przecież pierwsze projekty 

twarde, z których ewentualnie mamy możliwość ubiegania się  o dofinansowanie to są drogi 

dojazdowe do zakładów pracy przy ulicy Orłowskiego - i takie projekty złożymy. Przecież   

mamy to ujęte zarówno w wieloletnim planie  inwestycyjnym jak i w inwestycjach 

budżetowych na 2009 rok i to są też myślę poważne kwoty. W następnych latach będziemy 

się   starali   o ulicę  Graniczną.   Nie   mogliśmy inaczej - postaraliśmy się o ulicę  Pileckiego 

i rondo przy szpitalu z tzw.  „schetynówki”. A więc  tutaj nie zasypujemy gruszek w popiele. 

Mamy wiele zrobionych już projektów, wiele pozwoleń na budowę i jak tylko będzie otwarte 

przyjmowanie wniosków po fundusze europejskie, to na pewno do nich wystartujemy. Także 

ja bynajmniej takich  obaw nie mam i   prosiłbym    zarówno pana panie Grzegorzu 

Mrowiński  jak i państwa,   żebyście z jasnością, z  radością patrzyli w przyszłość,  bo uda się 

nam tylko wtedy, gdy będziemy w to wierzyć.   

 
Radny pan  Piotr DEMSKI : 

Pani Przewodnicząca , panie Burmistrzu, Szanowni radni. Chciałbym zapytać – co z promocją 

naszego miasta? Żadni  inwestorzy nie wchodzą do naszego miasta. Nie powstają nowe 

miejsca pracy, młodzież opuszcza nasze miasto, a my rozmawiamy tu o inwestycjach, o 

różnych rzeczach. 
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Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK - Przewodnicząca Rady : 

Ale teraz dyskutujemy na temat budżetu  

 
Pan  DEMSKI : 

To jest pytanie do budżetu. Powinniśmy naprawdę  się zastanowić.  Proszę mi podać   jakąś 

statystykę;  ile nowych  miejsc  pracy powstało w naszym mieście, jaki zakład ma tu zamiar 

powstać? W roku ubiegłym była mowa o tym, że wchodzi jakaś firma niemiecka,    a  nic w 

tej chwili się nie dzieje. Możemy  popatrzeć na miasta ościenne – tam powstaje firma za 

firmą. Niedaleko -   możemy jechać zobaczyć co się dzieje, u nas nic się nie dzieje. 

Pan w kampanii wyborczej panie Burmistrzu, miał takie piękne hasło :  „Jestem z ludu i dla 

ludu”,  no nie wiem czy nie zabraknie tego ludu, bo młodzież niestety opuszcza nasze miasto. 

Społeczeństwo   naszego miasta się starzeje,   basen    może by się przydał,  ale dla emerytów 

i rencistów, bo  na pewno nie dla młodzieży. Jeżeli w najbliższym czasie nie powstaną 

jakiekolwiek zakłady pracy, to   nie będziemy mieli o czym rozmawiać. 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Po części zgadzam się  z panem, panie Burmistrzu,  aczkolwiek chcę stwierdzić, że jednak 

pan   się   troszeczkę   rozmarzył.   Po pierwsze,  Mława liczy   powyżej 30 tys. mieszkańców 

i jakoś pozyskują pieniążki ze środków unijnych. Ja wiem, że to inne województwo -  dzisiaj 

możemy bić się w pierś, że niepotrzebnie pchaliśmy się do warmińsko-mazurskiego i pewnie 

coś w tym jest. Po drugie,  jeśli chodzi o rewitalizację to  chciałem pana zapewnić, że mapka 

na pewno jest już ujęta, ponieważ widziałem odpowiednie pismo. Takie  pismo przyszło do 

starostwa i  myślę, że pan Burmistrz też powinien je otrzymać.  A jeśli nie,  to może się pan 

zapoznać z tym pismem w Starostwie Powiatowym.  

Po trzecie -  bardzo się cieszę , że złożono aż trzynaście wniosków,  bo przecież  tylko na 

pisaniu wniosków można się uczyć. Ja  wiem, że odrabiamy zaległości lat poprzednich i to 

trzeba jasno powiedzieć -  za mało się składało. Jeśli się ich mało składało, to moi drodzy-  

nauka z tego była marna. Dzisiaj złożono  trzynaście, w przyszłym roku złożymy dwadzieścia 

i  na te dwadzieścia mam nadzieję,  że  przynajmniej   pięć jeśli   nie więcej się zakwalifikuje 

i pozyskamy pieniążki. Natomiast chciałbym tutaj troszeczkę odnieść się  do  tego 

rozmarzenia się pana Burmistrza jeśli chodzi o gospodarność. Pan ją bardzo chwali -

nadwyżka budżetowa jest efektem racjonalnie przeprowadzonych przetargów i coś na pewno 

w tym jest. Jednak w większości ta nadwyżka budżetowa, to nic innego, tylko dochody z 

majtku gminy, ze sprzedaży nieruchomości, mieszkań i działek. Nikt mi nie powie, że działki 

się sadzi i one rosną,  i można je  sprzedawać w każdym następnym roku. My w większości 

nie  mamy  już nieruchomości,  mam   tu  na myśli działki,    które moglibyśmy  sprzedać,  bo  
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wszystkie zostały sprzedane, co zresztą ma odzwierciedlenie w projekcie budżetu,  ponieważ 

dochody z majątku gminy przewidziane są w roku 2009 w wysokości 2.340 tys. zł, co stanowi 

48% w stosunku do tego roku.  Czyli widzimy proszę państwa, że   tych działek nie przybywa 

i nie będziemy mieli co sprzedawać. I faktycznie  rok 2009 pokaże, czy potrafimy racjonalnie 

wydawać pieniążki, czy nie potrafimy, ponieważ nie będzie takich zastrzyków finansowych 

jak sprzedaż działki przy ul. Świerkowej,  gdzie wszystkim nam,  przepraszam za wyrażenie, 

opadły szczęki jak usłyszeliśmy końcową cenę licytacji. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta 

Na pytanie radnego pana Demskiego odpowiem w punkcie – odpowiedzi na zapytania.   

 
Radny pan  Zenon WOJNAROWSKI : 

Proponuję  naszego pana Burmistrza wysłać na konkurs krasomówczy, to nam też jakąś 

nagrodę przywiezie, ale mówię to żartobliwie. Natomiast chcę powiedzieć, że budżet jest 

ambitny i będę trzymał pana Burmistrza za słowo głosując za tym budżetem, bo jest ambitny, 

no a w razie czego możemy go jeszcze  pod prostować w przyszłym roku. Także będę  

trzymał pana Burmistrza za  słowo odnośnie basenu., który pan obiecał.  

 

        Po czym    podjętą 12 głosami „za”, „przeciwko” 6 i przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/234/08 

 
Rada przyjęła budżet miasta na rok 2009.  

 

Pan Bronisław MAURKIEWICZ – Burmistrz Miasta podziękował radnym, którzy 

głosowali za przyjęciem budżetu  oraz tym, którzy się wstrzymali. Myślę – powiedział 

Burmistrz – że  realizacja tego budżetu udowodni, że on był ze wszech miar słuszny.  

 

 
Ad pkt 13 

 

        Podjętą 17 głosami „za”,  tj. jednomyślnie  

       
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/235/08  

 
Rada zmieniła swoją uchwałę w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego.  
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Ad pkt 14 

 

        Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w nieodpłatne użytkowanie na 

czas nieoznaczony nieruchomości zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. Marii 

Skłodowskiej-Curie 20  : 

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja mam pytanie do pani Naczelnik, ewentualnie do pana Burmistrza. Chciałbym  rozwiać 

pewne wątpliwości, które się pojawiają, ponieważ, no ja to traktuję w kategorii plotek. Otóż 

czy prawdą   jest,   że   są zamysły podzielenia tej działki, na której znajduje się nieruchomość 

i przeznaczenia  tylniej jej części  pod budowę bloku ? 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta : 

Panie  radny Grzegorzu Mrowiński - to są plotki. Ja nic   o tym nie wiem.   

Proponujemy oddanie nieruchomości w użyczenie na czas nieokreślony dla  Koła 

Stowarzyszenia Na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym na prowadzenie   działalności 

statutowej w ramach Warsztatów Terapii Zajęciowej oraz Ośrodka Rehabilitacyjno- 

Edukacyjno-Wychowawczego   i  mam  nadzieję, że państwo radni wyrazicie na  to zgodę.   

Wiemy, że Stowarzyszenie ma znacznie większe potrzeby lokalowe. Wynajmują bowiem 

pomieszczenia m.in.  przy ulicy Skłodowskiej 35,   u   pana Jakubowskiego  i mają w planach 

rozbudowę obecnej siedziby.  

W projekcie uchwały jest zapisane, że oddaje się Stowarzyszeniu   w  nieodpłatne  

użytkowanie  na   prowadzenie  działalności  statutowej. Jeżeli więc państwo   podejmiecie tę 

uchwałę,    to zapis ten zostanie przeniesiony do umowy.   I z chwilą gdyby Stowarzyszenie 

przestało prowadzić działalność,  to  całe mienie wraz z  dobudowanym  wraca do Gminy-

Miasto Działdowo. 

 
Pan  MROWIŃSKI : 

Bardzo dziękuje. Jest to  naprawdę odpowiedź, na którą czekali nie tylko mieszkańcy naszego 

miasta. Proszę państwa, musimy wiedzieć, że ten budynek, który obecnie jest dzierżawiony 

przez   Polskie   Stowarzyszenia  Na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym jest perełką 

w Działdowie.   Miło jest   popatrzeć na to,  co tam się dzieje,  jak potrafią pozyskiwać środki 

i inwestować w ten budynek. Dlatego  panie Burmistrzu  bardzo dziękuję za tę odpowiedź, na 

którą wiele osób czekało. 
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        Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXI/236/08  

 
 
która wyraziła zgodę na oddanie w nieodpłatne  użytkowanie na czas nieoznaczony 

nieruchomości zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. Marii Skłodowskiej-Curie 20.  

 

Pani Barbara JANOWSKA  - Prezes   Koła   Polskiego   Stowarzyszenia   na   Rzecz Osób 

z Upośledzeniem Umysłowym:  

Jestem zadowolona  z rozwiązania naszego problemu, który naprawdę spędzał nam sen z 

powiek. Gdzie tylko się nie   ruszyliśmy,  po jakiekolwiek pieniążki, to   niestety, ale ta 

umowa była zbyt krótka i wszędzie nam odpowiadano -  nie. Ale  dziś jestem bardzo 

szczęśliwa, że panie i panowie  radni pomogli nam rozwiązać ten problem. W imieniu swoim, 

w imieniu  zarządu, rodziców oraz osób niepełnosprawnych  bardzo i to bardzo wam 

serdecznie za to dziękuję. 

 

Ad pkt 15 

 

        Rada podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/237/08 

 

dokonała   zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Miasta Działdowo na lata 2006-2009 

z projekcją do roku 2011. 

 

 

Ad pkt 16 

 

          Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/238/08 

 
Rada dokonała zmian w swojej uchwale Nr XIII/203/99 z dnia 28 grudnia 1999r. w sprawie 

zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miejskiej Działdowo 

oraz udzielania bonifikat.  
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Ad pkt 17 

 

                 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXI/239/08  

 
w sprawie ustalenia planu potrzeb Gminy- Miasto  Działdowo w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych na rok 2009.  

  

 

Ad pkt 18 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych 

stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników nie będących nauczycielami 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo: 

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI :   

Ja mam   tylko jedno pytanie do pani naczelnik  -  czy  ta tabela,  to najniższe wynagrodzenie 

i wartość tego jednego punktu zagwarantują tę obiecaną podwyżkę w wysokości 250 zł ? 

 

Pani Ewa NERS – Naczelnik Wydz. EKS 

Tabela była  przygotowywana  na zasadzie prób i błędów. Wnioski dotyczące wysokości 

punktów zostały przedłożone przez dyrektorów.  Jak państwo zauważyliście,  wartość    

punktu jest ustalana w porozumieniu z pracodawcami   i po przedłożeniu wniosków 

poszczególnych pracodawców. Ta  wartość punktu spełnia kwotę podwyżki 250 zł dla obsługi 

i 10 % dla administracji i mieści się w granicach ich budżetu oraz  możliwości. Mogą być 

przypadki w administracji, gdzie ewentualnie trzeba będzie minimalnie podnieść to 

wynagrodzenie,   żeby   się   zmieścić w tabeli,   ale  to jest w granicach budżetów placówek.  

I  generalnie  można określić, że  ta   tabela  pozwoli  na    zaplanowanie    wynagrodzenia   

zgodnego z rozporządzeniem,  i z planowaną podwyżką. 

 
Radny pan Zenon WOJNAROWSKI : 

Pani naczelnik,  ja mam pytanie, bo czegoś nie rozumiem -  dlaczego jako podstawa 

najniższego wynagrodzenia jest przyjęta stawka 650 zł - kiedy   takich stawek już nie ma. 

Przecież  najniższe wynagrodzenie wynosi   ponad tysiąc złotych. 
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Pani NERS : 

To jest  najniższe wynagrodzenie w I kategorii zatrudnienia. A na przykład woźna oddziałowa 

ma  VI  kategorię, to szukamy palcem w tej tabeli -  VI kategoria to jest taka liczba punktów, 

przelicza się kwotę 650 zł plus taką wartość punktów razy 4,50 i to jest dopiero 

wynagrodzenie zasadnicze tego pracownika. 

 
Pan  WOJNAROWSKI :  

To jest dla mnie bardzo proste,  tylko chciałem zadać pytanie  - to po co te  pierwsze pięć 

grup skoro się nie płaci   tych pieniędzy ? 

 

Pani  NERS –  musi być baza, przewiduje to rozporządzenie. 

 
Pan MROWIŃSKI : 

Jeśli można  dodać jeszcze koledze radnemu. Otóż moim  marzeniem i  pewnie nas 

wszystkich jest to, żeby  te tabele i te punkty wyrzucić,  i żeby rozpocząć od najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego, które od 2009 roku wynosi 1 276 zł. Natomiast do tych 650 zł 

dochodzą punkty przemnożone  przez  wartość punktu,  staż,   premia,  jakieś  inne rzeczy, no 

i jeszcze jest wyrównanie. Jest to bardzo niezrozumiałe dla osób, ponieważ ta tabela dotyczy 

często osób, które niezbyt biegle poruszają się w przepisach prawa. Ale też jest bardzo 

krzywdzące,  bo oni twierdzą, że mają najniższe,  czyli te 650 zł.  

 

        Rada podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/240/08  

 
ustaliła wartość najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartość jednego punktu dla 

potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 

pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo.  

 

 
Ad pkt 19 

 
        Podjętą  jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/241/08 
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Rada uchyliła swoją uchwałę Nr XVIII/212/08 z dnia 16 października 2008r. w sprawie 

upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie do 

podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych.  

 

 

Ad pkt 20 

 

        Podjecie     uchwały   w      sprawie      uchwalenia   rocznego   programu     wspó łpracy 

z organizacjami pozarządowymi : 

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca, ja mam pytanie  do pana Cichosza, który  jak gdyby  nadzoruje 

przydział tych pieniążków na poszczególne  sekcje. Najprawdopodobniej jeśli chodzi o 

przydział   tych  środków,   to    została  powołana jakaś komisja i chciałbym zapytać -    czy 

w skład tej komisji również wchodzą jakieś czynniki społeczne, czy tylko i wyłącznie 

pracownicy  Urzędu Miasta.  Jeśli tak, to bym prosił o skład tej komisji. 

 
Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor w Wydz. EKS : 

Pani Przewodnicząca,  jeżeli chodzi o skład komisji, która w pierwszej wersji przystępuje do 

oceny ofert - jest to komisja powoływana co rocznie przez Burmistrz Miasta.  I jej skład  co 

roku   może   się  zmieniać   lub może   być    taki sam -   to   już jest decyzja Burmistrza. 

Jeżeli wpływają  oferty  od organizacji pozarządowych, to one na wstępnym etapie są 

rozpatrywane przez tę komisję. Sugestia komisji  z podziałem środków dla poszczególnych 

organizacji, które zgłaszają się  do konkursu -  jest kierowana do Burmistrza  Burmistrz ma 

prawo zaakceptować propozycje komisji bądź też je zmienić. A jaki będzie  skład komisji na 

rok 2009 trudno mi w tej chwili odpowiedzieć, bo taką komisję powołuje Burmistrz. 

 

Pan  KASZUBSKI  : 

Czy spoza pracowników urzędu też wchodzą jeszcze jakieś inne osoby, czy tylko i wyłącznie 

pracownicy ? 

 
Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor w Wydz. EKS :  

Mogą wchodzić, ponieważ w zasadach współpracy jest wyraźnie napisane, że mogą to być 

osoby z organizacji pozarządowych, a więc mogą być też radni, mogą być osoby z organizacji 

pozarządowych i z samorządu. Natomiast  jaki będzie skład  - to dzisiaj trudno odpowiedzieć,  
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bo taka komisja zostanie   powołana  w miesiącu styczniu. Myślę,  że do dwudziestego 

najpóźniej, bo gdzieś w połowie stycznia zostaną rozpisane te konkursy, przynajmniej te 

pierwsze  na zadania z zakresu kultury fizycznej  i sportu. 

 

           Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr  XXI/242/08 

 
Rada uchwaliła roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

 

 

Ad pkt 21 

 

        Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla 

radnych Rady Miasta Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli-organów 

wykonawczych jednostek po9mocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za 

jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez 

radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo : 

 

Radny pan Józef ZERA : 

Pani Przewodnicząca,    mam uwagę   w kwestii formalnej. Otóż   tu   jest   błąd    stylistyczny 

i czytając literalnie ostatnie zdanie :  „ przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego 

własnością Gminy Miasta Działdowo” - dotyczy oczywiście samochodu. I w związku z tym  

ja bym proponował, żeby zmienić zapis w ten sposób, że po  zdaniu  - „za 1 km przebiegu 

pojazdu samochodowego”  napisać – „nie będącego własnością Gminy Miasta Działdowo”. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK -  Przewodnicząca Rady:  

No,  jeżeli to będzie brzmiało lepiej, to  przyjmujemy.  Przecież  wiadomo,  że chodzi o 

pojazd,  a nie radnego , czyli pan radny proponuje , aby stylistycznie poprawić tytuł projektu 

tej uchwały.  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ –Sekretarz Miasta :  

Szanowni państwo,  co nagle to po diable. Pan  burmistrz Duchna zwrócił uwagę na to, że 

zmieniamy uchwałę starą, dwukrotnie nowelizowaną.  Tak więc w starej, nazwa pozostanie 

taka, jaką  państwo widzicie w § 1.   Organ nadzoru  mówiąc szczerze tej stylistyki też nie 

bardzo    przestrzegał  i   było  wszystko dobrze.  W  związku  z  tym  -   czy  nie  należałoby  
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jednak odstąpić ze względu na  pewne wątpliwości i zaszłości, bo gdyby to była nowa 

uchwała, to  wiadomo. Ale jest zmiana i żeby nie było kolizji w tytule jednej i  drugiej - to 

może lepiej dać sobie spokój z tą stylistyką. Ja   przepraszam polonistów i innych, którym ten 

problem leży na sercu. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Panie radny pozwoli pan , że pozostaniemy przy tym błędzie. Natomiast   przy najbliższej 

okazji, jeżeli będzie możliwość – wyprostujemy. 

 
Pan Bogdan KASZUBSKI -  radny :  

Pani Przewodnicząca. W imieniu Klubu Radnych Miasta Działdowa chciałbym powiedzieć,  

że  bardzo często uczestniczymy w posiedzeniach komitetów osiedlowych. I mamy taką 

propozycję, żeby  jeśli jest taka możliwość -  zwiększyć dietę dla przewodniczących 

zarządów osiedli z proponowanych w projekcie uchwały 8% do 10%.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta 

Oczywiście  człowiek by chciał dać jak najwięcej. Ale   proszę państwa -  obecnie 

obowiązujące 5%   stanowiło   w  tym  roku kwotę -  57 zł. A proponowane w projekcie 8% 

naliczone od najniższego wynagrodzenia obowiązującego w roku 2009 - będzie stanowiło 

kwotę 103 zł. Myślę, że to jest i tak znaczna podwyżka w porównaniu z tym co było, i że  ta 

kwota    pokrywa  wydatki,   które   ponoszą  przewodniczący  zarządów osiedli na swoją 

działalność społeczną, a jednocześnie jest to do przełknięcia dla budżetu miasta.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady  :  

Nadmieniam również, że zanim pan Burmistrz zaproponował tę stawkę, to razem patrzyliśmy 

na    wysokości   diet    w   innych   miastach,   a one    kształtują   się    od    50 zł    do 150 zł 

i zaproponowaliśmy  tę środkową opcję.  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ –Sekretarz Miasta 

Szanowni państwo. Jest  pewna też niezręczność - skoro  w projekcie budżetu zaplanowano 

wielkość 8% - słyszało się tu i ówdzie o możliwości podniesienia do 10. Jednak  stosowne, 

właściwe ,  kompetentne organy zdecydowały o 8% i dzisiaj mamy już uchwalony budżet.   

W związku z tym,  w tej chwili ja rozumiem problem postawiony przez pana Kaszubskiego 

jako pytanie retoryczne, na  które poszukuje  odpowiedzi -  czy możliwe by było? Bo   gdyby 

był to wniosek,   to wtedy by musiał pan radny wskazać źródło pokrycia. Ale jak   rozumiem 

panie Bogdanie,   jest  to  pewne  poszukiwanie możliwości,    rozeznania szybkiego itd.  Co  
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prawda nie ma już  pani skarbnik, a to ona  powinna w tej materii się wypowiedzieć – 

właściwie   pan Burmistrz poprzez panią skarbnik.  Jednak  skoro  budżet   został  uchwalony 

i ta pozycja jest w nim ujęta to jest pewna niezręczność, co do możliwości windowania tej 

kwoty, tak mi się osobiście wydaje. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Traktujemy wypowiedź pana radnego jako  zapytanie, ewentualnie propozycję do  rozważenie 

w przyszłych planach. 

 
Pan  KASZUBSKI : 

Pani Przewodnicząca,  to ja może dalej temat pociągnę. W takim układzie  panie Sekretarzu - 

czy jest to możliwe powiedzmy w ciągu  2009 roku?  

 
Pan MARCHLEWICZ –Sekretarz Miasta 

Ja odpowiem najbardziej ogólnie, jak tylko ja mogę odpowiedzieć tzn. możliwości 

zdecydowanie są. Chodzi tylko o  kwestię tzw. woli. Jest zapotrzebowanie,  jest wola - to jest 

absolutnie wykonalne.  Jeżeli będzie takie zapotrzebowanie, jeżeli będzie taka wola, a ta wola 

musi być ściśle określona również zmaterializowana co do źródła pochodzenia tej woli itd. - 

to absolutnie tak. Ja nie widzę żadnych niemożliwości wzruszenia tej uchwały powtórnie w 

jakimś przyzwoitym, czy rozsądnym zakresie i czasie. 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady 

Czyli oprócz tej woli potrzebna będzie jeszcze kontrasygnata skarbnika i właściwie w dniu 

dzisiejszym  i na tym  etapie nie możemy o tym rozmawiać. Natomiast   w przyszłym roku - 

jak najbardziej. 

 

        Po czym 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXI/243/08 

 
zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu 

pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta 

Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo.(  A zmiana wprowadzona tą 

uchwałą dotyczy zwiększenia diet dla przewodniczących zarządów osiedli za udział w sesji  z 

5% do 8% kwoty bazowej, stanowiącej w danym roku kalendarzowym kwotę minimalnego 

wynagrodzenia, określonego przez  ministra właściwego do spraw pracy).  
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Ad pkt 22 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXI/244/08  

 
Rada wyraziła zgodę na nabycie zabudowanej nieruchomości położonej w Działdowie przy 

ul. Wolności 64.  

 

 

Ad pkt 23 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta odpowiadając na zapytanie radnego 

pana Piotra Demskiego zadane w punkcie dotyczącym uchwalenia budżetu miasta   –  

powiedział :  

        Panie radny Piotrze, troska pana też jest godna uznania. Myślę, że  każdy z nas by chciał, 

żeby  tych przedsiębiorców przybywało do Działdowa jak najwięcej. Miasto   jest 

zobligowane do tego,  żeby stwarzać warunki dla przedsiębiorców. A cóż  miasto do tej pory 

zrobiło i to nie tylko za mojej kadencji, poprzedniej również.   Otóż przygotowało tereny, 

uzbroiło te tereny.  Postarało się   uchwałą o to, żeby powstała  tzw. mała strefa ekonomiczna, 

robiło  i robi  starania po to,  żeby  była  specjalna  pod  strefa  ekonomiczna i  robi spotkania 

z potencjalnymi inwestorami, którzy mogliby zainwestować.   Ale   za samo ryzyko podjęcia 

działalności gospodarczej, miasto niestety odpowiedzialności ponosić nie może. Ja mogę 

tylko powiedzieć, że w między czasie Heinz Plastic  Działdowo zakupił prawie 2,5 hektarową 

działkę przy ul. Przemysłowej, na której   będzie  budował halę dla produkcji plastików – już 

ma wszystkie niezbędne dokumenty.  Jeżeli chodzi o przedsiębiorców indywidualnych, to  jak 

państwo doskonale pamiętają – wydzierżawiliśmy dwie działki prawie 80 arów łącznie pod 

działalność dla panów Michcińskich, którzy otwierają tam swoją działalność produkcji 

sadzonek pod nazwą Ruszpol, przeniosą działalność z Holandii do Polski.   Huta Szkła też 

dzięki naszej pomocy  buduje tzw. magazyn weekendowy.  Poza tym, jeżeli spojrzymy na 

miasto, to  tych drobnych inwestycji też nam przybywa.  My starajmy się o to, żeby nasze 

miasto było jak najlepiej uzbrojone, jak najlepiej przygotowane do tego, a inwestor się na 

pewno znajdzie. 
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Ad pkt 24 

 

        Wolne wnioski i informacje :  

     
Pani Teresa BARTKOWSKA-FURTAK – Przewodnicząca Rady : 

Jak państwo zauważyliście na dzisiejszej sesji nie ma ekipy nagrywającej. Ale  

poinformowano mnie, że są u nich do kupienia kasety z nagraniami z ostatnich sesji i jeżeli 

ktoś z państwa jest zainteresowany, to proszę się zapisać w Biurze Rady. Jedna kaseta 

kosztuje 20 złotych.  

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI  : 

Pani   Przewodnicząca,   mam pytanie dotyczące wniosku złożonego przez firmę  

Budomontaż o   zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego miasta. Czy   w tym 

momencie są  tam   potrzebne jakieś  dokumenty,  żeby zmienić ten plan zagospodarowania 

miasta? Czy wnioskodawca może oczekiwać jakiejś zmiany?  Jakie dokumenty są niezbędne 

do tego,  bo z tego co mnie informował - to wystąpił dwukrotnie i dostał negatywną 

odpowiedź . Jakie są   dalsze losy tego? 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Z-ca Burmistrza Miasta : 

Jeżeli chodzi o ten wniosek, to pani Monika mówiła, że został złożony po terminie.   

Teraz pan Hoffmann opracowuje  zmianę regulującą sąsiedni teren i może tak być, że to go 

usatysfakcjonuje. A wniosek formalnie  -  przy następnych zmianach.   W zasadzie  te dwa 

wnioski, bo był jeszcze  wcześniejszy,  który też  Komisja odrzuciła -  one   mogą być  

ponowione i  wtedy powinny być na nowo rozpatrywane. Odpowiedź  od Burmistrza, albo 

uwzględnione, albo nie -  tak to by wyglądało. 

 
Radny pan  Zenon WOJNAROWSKI : 

Szanowna pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu. W imieniu radnego powiatu pana Witka 

Ostrowskiego i własnym  składam wniosek  o rozważenie takiej sprawy  - czy nie można by 

było zrobić soboty dniem nieodpłatnym dla parkujących w strefie płatnego parkowania? 

Chodzi tylko o rozważenie,   nie  o jakaś odpowiedź konkretną - w związku z tymi 

podwyższonymi stawkami.   

I   mam   pytanie,    którego    wcześniej  nie    chciałem   zadawać  –  czy  zrezygnowaliśmy  

z  transmisji telewizyjnych  naszych obrad?   Nie wiem,   może to było złe, a może dobre, ale 

była   to jakaś jasność i otwartość tych obrad. 
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta :  

Pozwoli pani Przewodnicząca, że odpowiem na oba pytania. Otóż   kolego Zenonie, wnioski 

do funkcjonowania strefy płatnego parkowania cały czas są zbierane. Myślę, że  takie 

posiedzenie komisji zrobimy pod koniec  stycznia.  Ale  o   tym konkretnym wniosku mogę 

powiedzieć, że będzie ciężki do realizacji z uwagi na to, że określiliśmy do przetargu    

warunki, na jakich chcemy, żeby funkcjonowała ta strefa.  I ze   względu na to, że będzie ona  

funkcjonowała w soboty -  uzyskaliśmy taką, a nie inną cenę.  Myślę,  że administrator  strefy 

nie   będzie   w   żadnym   stopniu   zainteresowany  tym,  żeby   odstąpić  od zbierania opłat 

w soboty z uwagi na to, że to znacznie uszczupli wpływy do firmy,  nie mówiąc o naszych 

wpływach do budżetu.  Ale   być może, że dla niego to w ogóle nie będzie opłacalne, bo i tak 

z  tego co wiem – jest to na styku opłacalności dla administratora.  W związku z tym myślę, 

że do takiej zmiany prawdopodobnie nie dojdzie. Natomiast inne, które  nie będą w  jakiś 

sposób   sprzeczne z zawartą umową i warunkami, które  określiliśmy  w przetargu  –  być 

może tak.  

        Drugie  pytanie dotyczyło kablówki. Otóż  proszę państwa, wpłynął na ręce moje i pani 

Przewodniczącej wniosek z telewizji VECTRA o to, żeby miasto zapłaciło bodajże 24 000 zł 

za nagrywanie  sesji Rady.  Myślę,  że  skoro   przez  tyle lat było to   za darmo i to w ramach 

tego, że ktoś sprzedając swoje usługi jest bardziej atrakcyjny, gdyż klient może również 

obejrzeć   sesję Rady, a teraz chce za to  pieniądze, to chyba nie jesteśmy zbytnio 

zainteresowani, żeby za coś takiego płacić.  To tak samo  jakby od aktora chciano, żeby  

płacił  producentowi filmu za to, że może wystąpić w tym filmie. Nie wyraziło zgody na to 

ani Starostwo Powiatowe, ani żadne z ościennych miast. Nie wiem, nie mam takich sygnałów, 

żeby ktoś się zdecydował  za to płacić. Rozmawiałem na ten temat z panią skarbnik, która też 

nie widziała  możliwości sfinansowania tego. Mając i tak   napięty budżet po stronie 

wydatków – nie zdecydowaliśmy się,  żeby  to wprowadzić. Myślę, że VECTRA dbając o 

swojego klienta będzie   zainteresowana tym, żeby te sesje nagrywać. 

 

Radny pan Piotr  DEMSKI – wyraził opinię, że to oni powinni nam zapłacić.  

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI : 

Ja   może   się odniosę  jeszcze do tego, co pan   Burmistrz  w  tej  kwestii   powiedział. Otóż 

z   moich informacji wynika, że mieszkańcy  byli bardzo zadowoleni z tego, że sesje Rady 

były w telewizji kablowej.  A w tej chwili takim ruchem  odcinamy  im    dostęp  do   sesji 

itd..   Uważam,    że  należy jeszcze  negocjować z  telewizją kablową.  
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Radny pan DEMSKI : 

Ja uważam, że mieszkańcy, jako bezpośredni odbiorcy, którzy płacą abonament,  powinni 

wystąpić z  petycją do telewizji kablowej, że chcą taki program oglądać, bo nie tylko jest tam 

sesja. Są tam również  imprezy sportowe oraz  inne, które się odbywają w Działdowie.  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta :  

Państwa dyskusja leży w sferze pewnej polityki i  ja w tej sprawie chciałbym powiedzieć tak  

- chodzi tu o pewną politykę informacyjną i skąd się bierze ich zainteresowanie, żeby mówić  

-  ja przyjdę i sfilmuję, ale mi zapłać. Właśnie chodzi o te celowo wydatkowane środki, 

wynikające z obowiązków, czy z zadania wynikającego z ustawy o samorządzie gminnym do 

informowania społeczeństwa. Jeżeli uznalibyście państwo, że to jest ta część  niezbędnych 

wydatków,  mieszcząca się w tym zadaniu - wtedy podstawa do wydatkowania tych środków 

mogła by być. Ale to trzeba odpowiedzieć sobie na szereg pytań i to jest tyle.  

 

Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady : 

W związku z tym, że to jest dziś ostatnia sesja przed Nowym Rokiem życzę państwu, aby 

następny rok upłynął w zdrowiu i żeby wszystkie państwa marzenia zostały zrealizowane.  

 
 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XXI sesję Rady 

Miasta Działdowo.  

 

   Protokółowała                                                                          Przewodnicz ąca Rady            
                                                                                                                                                            
Grażyna Nadratowska                                                                        Teresa Bartkowska-Furtak 

 


